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Gmina Zaniemyśl 

OR.RG.0002.9.2018-2023 

Protokół nr IX/2019 

 

IX Sesja Rady Gminy w dniu 24 czerwca 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 24 czerwca 2019 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 

18:21 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Kamila Kołacka 

9. Paweł Kurpik 

10. Zbigniew Łyszczarz 

11. Michał Marciniak 

12. Bartłomiej Mieloch 

13. Ewaryst Pankowski 

14. Marek Stroiwąs 

15. Ewa Wiatr-Gawlak 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska otworzyła obrady IX sesji Rady Gminy 

Zaniemyśl oraz powitała przybyłych na sesję, przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 
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6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Przedstawienie Raportu o stanie gminy Zaniemyśl za rok 2018. 

8. Debata nad Raportem o stanie gminy Zaniemyśl. 

1) głos zabierają Radni; 

2) głos zabierają mieszkańcy; 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum 

zaufania. 

9. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Kępa Wielka; 

2) w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/106/2012 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia                          

27 lutego 2012 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków; 

3) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/308/2018 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia                       

25 czerwca 2018 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej; 

4) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2019; 

5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

6) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem                             

z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za rok 2018; 

a) rozpatrzenie sprawozdań: finansowego za 2018 rok oraz z wykonania 

budżetu za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                               

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2018 rok wraz                           

z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego                                    

i objaśnieniami; 

c) dyskusja nad sprawozdaniami; 

d) głosowanie uchwały, 

7) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2018 rok: 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl                          

w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl; 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                               

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu Gminy 

za rok 2018; 
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c) dyskusja; 

d) głosowanie uchwały. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, na podstawie listy obecności oraz 

Radnych obecnych na sesji stwierdzam, że w obradach bierze udział 15 Radnych, co stanowi 

liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności Radnych 

stanowi załącznik nr 1) 

 

3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z VIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo  

informację rozpocznę od realizowanych zadań inwestycyjnych, przedstawię wszystko co 

się wydarzyło od 3 czerwca do dnia dzisiejszego, a więc do 24 czerwca,  

18 czerwca br. kolejny odbiór częściowy budowy kanalizacji sanitarnej dl miejscowości 

Śnieciska, wartość odebranych robót to kwota 1.104.795,79 zł brutto, przypomnę, że 

Wykonawcą jest firma Przedsiębiorstwo Usługowo Budowlane BUDMEX z Kalisza, 
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generalnie odebrano roboty wykonane na ulicy Topolowej i na ulicy Kórnickiej, na ulicy 

Kórnickiej już właściciele nieruchomości mogą się do przykanalików wykonanych włączać, 

na ulicy Topolowej jeszcze nie, przyczyną jest brak licznika na jednej z przepompowni, 

myślę, że ENEA wreszcie nam w najbliższym czasie założy i cały odcinek ulicy Topolowej 

też już będzie mógł się podłączać, na dzień dzisiejszy sytuacja jeżeli chodzi o kanalizację jest 

taka, że Wykonawca trochę przyspieszył, można powiedzieć, że prawie w 90% jest 

kanalizacja wykonana na ulicy Nowej w Śnieciskach, to jest już kolejny etap, który miał być 

realizowany i tak jak mówiłem na poprzedniej sesji wyprowadził się z placu budowy                             

i wykonuje kolejne zadanie inwestycyjne, które realizuje Gmina, a właściwie nasza spółka, 

wykonuje kanalizację sanitarną w miejscowości Zwola, po wykonaniu tej kanalizacji w Zwoli 

wraca z powrotem na plac budowy i wykonuje ostatnie etapy tej kanalizacji m.in. ulicę 

Kwiatową, dokończy Nową, powstanie jeszcze jedna przepompownia i można powiedzieć, że 

pod koniec roku cała miejscowość, bardzo rozległa, Śnieciska będą już, będzie miała 

zrealizowaną kanalizację sanitarną, przypomnę, że będzie około 18 kilometrów różnego 

rodzaju kolektorów i tłocznych, i grawitacyjnych 

 

kolejna informacja, myślę, że dobra, dla nas, dla Gminy Zaniemyśl 

 

19 czerwca 2019 r. otrzymaliśmy pismo z Urzędu Wojewódzkiego z informacją                        

o przyznaniu nam dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych, zadania 

inwestycyjnego już zrealizowanego, a więc to jest II etap, budowa ulicy Akacjowej, Bukowej 

i Średzkiej, wartość, przypomnę, tych robót w całości z oświetleniem ulicznym to kwota, nie 

całe, 700 tys. złotych, możemy otrzymać dofinansowanie  wysokości 50%, przygotowujemy 

w tej chwili odpowiedzi na zapytania z Urzędu Wojewódzkiego, jeżeli wszystko będzie 

dobrze to myślę, że niebawem podpiszę umowę na dofinansowanie i te środki do nas wpłyną, 

przypomnę, że mamy już to zapłacone, zrealizowane, tak, że nie będzie problemu                               

z wykonawstwem, przetargiem itd. 

 

kolejne prace jakie przebiegają, myślę, że przyspieszone są, to jest                                         

 

przebudowa budynku kotłowni na świetlicę wiejską w miejscowości Jaszkowo, całość 

robót to kwota ponad 463 tys. złotych, termin  realizacji do 30 września 2019 r., myślę, że 

jeśli nic się nie wydarzy złego, czego bym nie chciał, to na koniec lipca Wykonawca zgłosi 

nam do odbioru i świetlica będzie wcześniej odebrana i będzie służyła mieszkańcom, na dzień 

dzisiejszy w środku trwają ostatnie prace, wewnątrz budynku, na zewnątrz myślę, że, 

praktycznie dzisiaj byłem, droga dojazdowa od drogi powiatowej jest wykonana, 
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wykostkowana, dodatkowo jeszcze prosiłem Wykonawcę żeby rozjazdy do bloków zrobił i do 

innych elementów, z których korzystają mieszkańcy i już, jak to się mówi, poza tym co miał 

wykonać ale zgodził się, jest już zewnętrzne oświetlenie ledowe przy świetlicy założone, tak, 

że myślę, że ten miesiąc, który został, gdyż Wykonawca będzie się też starał jak najszybciej 

zrobić, zostało jeszcze ogrodzenie całego tego terenu i prace porządkowe 

 

kolejne zadanie inwestycyjne, które chcemy realizować to 

 

przebudowa drogi Płaczki – Śnieciska, oczywiście to jest pierwszy etap, na dwa etapy to 

rozkładamy, 11 czerwca br. został ogłoszony przetarg nieograniczony na realizację tej 

inwestycji, otwarcie ofert nastąpi w dniu 27 czerwca 2019 r. o godz. 10:30 

 

jeszcze takie informacje 

 

podsumowanie konkursu ekologicznego pn.: „Region czysty na 6”, 14 czerwca 2019r. na 

jarocińskim rynku odbył się Festyn Ekologiczny, podczas którego nagrodzono laureatów 

konkursu zorganizowanego przez ZGO Sp. z. o o. w Jarocinie – Wielkopolskie Centrum 

Recyklingu, w konkursie brały udział szkoły z terenu gminy Zaniemyśl, jedną z nagród                     

w kategorii najlepszy uczeń z gminy Zaniemyśl, otrzymała uczennica Szkoły Podstawowej                     

w Pigłowicach, która zebrała największą ilość nakrętek, w festynie czynny udział wzięli 

uczniowie Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu 

 

jak już jestem przy zadaniach inwestycyjnych to chcę Państwa poinformować, bo                           

w poniedziałek na wspólnej Komisji na pytania odpowiadałem, ulica Leśna w Zaniemyślu, 

którą zamierzamy jeszcze wykonać w tym roku i wszystkie informacje, które w poniedziałek 

podawałem niestety, Szanowni Państwo, są nieaktualne, wybraliśmy w piątek kolejny już 

trzeci kierunek, żeby móc uzyskać pozwolenie na budowę, szczególnie kolektora 

deszczowego, mam nadzieję, że w dniu jutrzejszym, bo jestem umówiony z właścicielem 

sąsiedniej działki i podpisze właściciel sąsiedniej działki na przeprowadzenie tego kolektora                

i Starostwo może wyda nam pozwolenie na budowę tego kolektora i utwardzenie ulicy 

Leśnej, a więc ten drugi kierunek się nie sprawdził ze względu na to, że nie załatwione są 

przez wszystkich, zresztą działkę, którą chcieliśmy przejąć, niezależnie od tego, że mieliśmy 

dwa oświadczenia, niezałatwione sprawy własnościowe w Sądzie i administracja budowlana 

powiedziała, ze nie wyda na tej podstawie pozwolenia 

 

 



str. 6 

 

zarządzenie zmieniające budżet 

 

Szanowni Państwo w okresie międzysesyjnym podpisałem jedno Zarządzenie zmieniające 

budżet na 2019 rok, konkretnie 13 czerwca br., w którym dokonano zmian po stronie 

dochodów i wydatków wprowadzając plan dotacji celowej w kwocie  60.053,98 zł.  w/w 

dotacja przeznaczona jest na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub 

materiały ćwiczeniowe oraz na sfinansowanie kosztu zakupu podręczników, materiałów 

edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych w przypadku szkół prowadzonych przez osoby 

prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne 

 

kolejne informacje też z zakresu tegorocznego budżetu 

 

po przeprowadzeniu postępowania, rozeznanie rynku, w dniu 14 czerwca br. została 

podpisana umowa na wymianę części okien i drzwi w budynku Szkoły Podstawowej                         

w Pigłowicach w ramach zadania termomodernizacja budynku użyteczności publicznej, 

Wykonawca to firma MARKIETING ze Śremu, termin realizacji 23 sierpnia 2019 r., kwota 

brutto 99.885,58 zł., przypomnę w budżecie mieliśmy zabezpieczone na to  100 tys. złotych, 

po rozmowach, wyjaśnieniach nie będzie wymiany ogrodzenia, bramy tylko wszystkie środki 

będą i są skierowane na to zadanie, a więc termomodernizację poprzez wymianę okien                       

i drzwi, oczywiście nie wszystkich ale za tą kwotę, którą mieliśmy zabezpieczoną w budżecie  

 

i jeszcze jedna informacja  

 

18 czerwca br. nastąpiło otwarcie ofert na realizacje zadania na dowożenie dzieci do 

placówek oświatowych w roku szkolnym 2019/2020 na terenie naszej Gminy, niestety 

wpłynęła tylko jedna oferta Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej                             

w Poznaniu, oferowana stawka to 5,94 zł. brutto, po przeliczeniu liczby dni nauki szkolnej, 

kilometrów dzienne oraz stawki za jeden kilometr niestety będziemy musieli zwiększyć 

środki w budżecie, nie mogę podpisać umowy z tym Przedsiębiorstwem, Przedsiębiorstwo 

jest związane 30 dni z ofertą, brakuje nam środków w wysokości około 121 tys. złotych, na 

ten rok w tegorocznym budżecie to jest kwota około 8 tys. złotych i w WPF-e też brakuje nam 

na to 20 kwoty 13 tys. złotych 
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kolejne informacje dotyczące mienia komunalnego 

04 czerwca br.  podpisałem  zarządzenie w sprawie  ogłoszenia wykazu nieruchomości 

przeznaczonej do wynajęcia w drodze bezprzetargowej, wykaz dotyczy wynajęcia  

pomieszczeń garażowych w miejscowości Łękno, w budynku posadowionym na działce 182, 

jest to budynek obok Ośrodka Pomocy Społecznej, w budynku tym znajduje się pięć garaży,           

z których jeden jest do dyspozycji Szkoły Podstawowej, trzy wynajmowane są przez osoby 

fizyczne, jeden przeznaczony jest do wynajęcia na rzecz Państwowej Straży Rybackiej,                      

która ma u nas w Zaniemyślu siedzibę, ale mają problem, żeby łódź, która jest im niezbędna 

itd. przechowywać, dlatego zwrócili się do nas o możliwość wydzierżawienia tego jednego 

garażu, stawka miesięcznego czynszu została ustalona na kwotę 210,00 zł. netto, plus należny 

podatek VAT w wysokości 23%  

 

Zakład Gospodarki Komunalnej spółka z o.o. w Zaniemyślu 

 

Spółka w okresie międzysesyjnym wybudowała odcinek sieci wodociągowej długości prawie 

pół kilometra z rur fi 100 łączący sieć wodociągową Śnieciska - Winna, ta sieć jest w tej 

chwili zachlorowana, wyczyszczona, próbki są i myślę, że jeżeli będzie wszystko dobrze to 

wówczas nastąpi połączenie Winny ze Śnieciskami i prawdopodobnie woda do Śniecisk 

będzie docierała ze stacji uzdatniania wody w Polwice, w tym czasie usunięto osady i umyto 

ciśnieniem wody za pomocą specjalistycznego sprzętu 16 szt. przepompowni zakresu 

kanalizacji sanitarnej Zaniemyśl – Zwola – Jeziory Małe – Jeziory Wielkie, prowadzono 

prace związane z doborem koagulanta na SUW Polwica stopień I, mogę powiedzieć, że dziś 

są już pozytywne informacje, ten kolejny stopień uzdatniania zaczyna się sprawdzać, dobiera 

się koagulant, jeszcze niektóre urządzenia są potrzebne i myślę, że niebawem ta stacja będzie 

mogła podawać dużo, dużo więcej wody do sieci niż do tej pory, a przede wszystkim wodę 

dużo lepszą, czystszej bez zanieczyszczeń, ponadto spółka wykonywała prace porządkowe na 

terenie Gminy Zaniemyśl 

 

kolejne informacje dotyczące oświaty 

 

• w miesiącu czerwcu Gmina Zaniemyśl otrzymała dotację w wysokości 80.000,00 zł w 

ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”, z którego Szkoła 

Podstawowa w Zaniemyślu będzie miała urządzoną stołówkę w budynku w Łęknie 

przy ul. Poznańskiej 12, oczywiście tych pieniędzy nie wystarczy, ale 

zabezpieczyliśmy w budżecie swoje środki finansowe i mam nadzieję, że już jedno 

pomieszczenie i tzw. „wydawka” będzie dobrze zrobiona dla młodzieży, skończymy                   
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z naczyniami jednorazowymi, będzie zakupiona zmywarka, naczynia, tak jak to 

powinno być, tak jak jest w Zaniemyślu, żeby młodzież w lepszych warunkach mogła 

spożywać posiłki, oczywiście będą dokupione stoły, krzesła, w jednym z pomieszczeń, 

oczywiście może będzie potrzebne drugie pomieszczenie, ale środków mamy na to, 

żeby wykonać chociaż jedno duże pomieszczenie, żeby młodzież mogła usiąść                        

i spożyć i też przede wszystkim z prawdziwego zdarzenia wydawać 

 

• w miesiącu czerwcu wysłano zaproszenie do złożenia ofert na adaptację pomieszczeń 

na tą właśnie stołówkę szkolną w budynku szkoły w Łęknie przy ul. Poznańskiej 12, 

wpłynęły 3 oferty, najtańszą wybierzemy i myślę, że prace niebawem się rozpoczną, 

żebyśmy mogli przed rozpoczęciem roku szkolnego te wszystkie prace wykonać 

 

• dniu 8 czerwca odbył się Piknik Rodzinny w Przedszkolu Samorządowym z okazji 

dnia Matki, Ojca i Dziecka 

 

• Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, 10 czerwca w Bramie Poznania uczniowie 

uczestniczyli w uroczystej gali, podczas której otrzymali tytuł laureata czwartej edycji 

programu edukacyjnego „Szkoła Dziedzictwa” pod hasłem „Ona”, w którym za 

wykorzystaniem metody pop-up muzeum prezentowali postać Jadwigi Zamoyskiej                  

z Kórnika, od 24 do 28 czerwca w szkole planowane są półkolonie dla dzieci, w dniu 

19 czerwca szkoły podstawowe i przedszkole zakończyły rok szkolny 2018/2019, 

nastąpiło między innymi pożegnanie ostatniego rocznika uczniów uczęszczających do 

gimnazjum a także uroczyste pożegnanie 6 latków z Przedszkola Samorządowego w 

Zaniemyślu w Gminnym Ośrodku Kultury, od nowego roku szkolnego w budynku 

szkolnym w Łęknie naukę pobierać będą uczniowie klas VII – VIII 

 

to tyle jeśli chodzi o informacje oświatowe dyrektorom, pedagogom i uczniom życzę fajnych 

wakacji i wypoczynku 

 

informacje z Biblioteki Publicznej 

 

zakupiono 24 pozycje książkowe, odbyło się w bibliotece jedno spotkanie Dyskusyjnego 

Klubu Książki dla klubowiczów dorosłych w dniu 11 czerwca br., podsumowano konkursy 

plastyczne i literackie, ogłoszone na Tydzień Bibliotek, ogółem brało w nich udział                       

25 czytelników, biblioteka przyłączyła się do XVI krajowej Akcji uwalniania książek w dniu 

12 czerwca, nasza placówka uczestniczyła w niej już po raz 13, natomiast przedsięwzięcie to 
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trwa u nas wewnątrz budynku cały rok, podczas tegorocznej akcji podarowano czytelnikom                     

i wczasowiczom 515 sztuk książek, pochodzących z darów od różnych ofiarodawców, książki 

na powyższą akcję otrzymały także ośrodki wypoczynkowe na terenie gminy, m.in. Bojanowe 

Gniazdo, Ośrodek Niezamyśl oraz Wyspa Edwarda 

 

jeszcze, Szanowni Państwo informacje z Gminnego Ośrodka Kultury 

 

tu w tej Sali zakończył się sezon artystyczny, dobiegły końca zajęcia z  Tai- Chi, Body 

Baletu, Gimnastyki Artystycznej, wokalistyki oraz próby zespołu śpiewaczego Lutnia na 

okres, oczywiście, wakacji, 21 czerwca br. w Gminnym Ośrodku Kultury odbył koncert 

przygotowany przez zespół śpiewaczy „Lutnia” oraz grupę wokalną pod kierownictwem 

Klaudii Popielskiej, wokaliści wykonywali utwory z repertuaru zespołu ABBA, podczas 

wydarzenia zostanie przeprowadzona zbiórka pieniędzy na turnus rehabilitacyjny 

podopiecznej fundacji PomaGosie, koncert będzie podsumowaniem sezonu artystycznego 

grup wokalnych działających w Gminnym Ośrodku Kultury w Zaniemyślu, jeszcze jedna 

informacja, 22, a więc w sobotę, rozpoczął się cykl wydarzeń kulturalno-rozrywkowych 

odbywających się na naszym amfiteatrze, pierwszy zespół, który wystąpił zagrał na 

amfiteatrze, tutaj z informacji od Pana dyrektora, poinformował mnie, że przybyło dość sporo 

mieszkańców Zaniemyśla i nie tylko, myślę, że przebywających, ale Pan dyrektor stwierdził, 

że tego rodzaju muzyka tak za bardzo się nie przyjęła, więc następne zespoły w trakcie 

sezonu będą grały czy DJ-e będą inną muzykę, wtedy myślę, że jeszcze więcej osób na tą 

imprezę przybędzie 

 

to wszystkie informacje, dziękuję bardzo 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy są pytania do informacji, które 

przedstawił Pan Wójt 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja bym miała jedno pytanie, jeżeli 

będzie remontowana, czy będzie wyposażana jadalnia w budynku w Łęknie, Szkoły w Łęknie 

to co z dowozem, czy ten dowóz też się jakoś zmieni czy nadal będzie GOK dostarczał posiłki 

do Szkoły 

 

Wójt, dowóz pozostaje tak jak do tej pory, bo tam jest też kuchnia, nie realizujemy, tylko 

żeby były dobre warunki do spożywania, przede wszystkim z jednorazówkami chcemy 

skończyć 
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Radna Katarzyna Gomułkiewicz, mam pytanie dotyczące działania Szkoły, ale chodzi mi                 

o te dowozy, ponieważ jest dopiero początek wakacji to czy nie warto spróbować jeszcze raz 

w przetargu poszukać Wykonawcy, jednak za ta kwotę, nie ma szans  

 

Wójt, to jest już za późno, gdyż mamy wakacje, liczyliśmy, że wystartuje wiele firm 

przewozowych, były takie informacje, że wpłynie wiele firm transportowych ze Śremu, 

Środy, chcemy startować na przewozy szkolne, okazało się, że wystartowała tylko jedna 

firma, a więc ta na, która nie liczyliśmy, a więc PKS, który z informacji, które w marcu do 

nas dotarły, że PKS już nie będzie realizował, startował w przetargach i wszystko przejmie 

ZTM, na szczęście wystartował PKS, myślę, że dobry tabor autobusowy, teraz jest tylko 

kwestia dołożenia środków finansowych, ja przypomnę, że ta stawka to 5,90 to jest z osobą, 

która opiekuje się dziećmi, a więc oni też muszą zatrudnić i płacić, poza tym przewozem, też 

tą osobę, która pilnuje w trakcie przewozów dzieci, które tymi naszymi autobusami 

dojeżdżają, w związku z tym zwrócę się do Pani Przewodniczącej o zwołanie jak najszybciej 

sesji, żebyśmy mogli dokonać korekty budżetu, żeby dołożyć te środki brakujące i żebym 

mógł podpisać umowę, żebyśmy spokojnie mogli podpisać umowy i od 1 września dzieci 

nasze były do wszystkich placówek szkolnych i do Przedszkola Samorządowego dowożone 

 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Interpelację złożyła Radna Kamila Kołacka 
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6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

na VIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl, dnia 3 czerwca 2019 r., nie złożono interpelacji 

 

7. Przedstawienie raportu o stanie gminy Zaniemyśl za rok 2018. 

 

Wójt, Szanowni Państwo, Raport o stanie Gminy wynika z ustawy podjętej przez Sejm                   

11 stycznia 2018 roku, ta ustawa nałożyła na organy wykonawcze obowiązek przekazanie 

Radzie do dnia 31 maja, każdego roku, Raportu o stanie Gminy, Raport obejmuje 

podsumowanie działalności organu wykonawczego w roku poprzednim, w tym przypadku 

mamy Raport za 2018 rok, w szczególności w tym Raporcie znajdują się przekazane 

informacje z realizacji polityk, programów, strategii, uchwał Rady Gminy i budżetu 

obywatelskiego, jeżeli takowy w Gminie jest realizowany, jeżeli chodzi o Raport o stanie 

Gminy Zaniemyśl za 2018 rok, Szanowni Państwo, w nim są przedstawione wszystkie 

uchwały Rady, które były podejmowane w roku 2018, Państwo Radni o tym wiedzą, może nie 

wszyscy na tej sali, w roku 2018 Rada Gminy Zaniemyśl podjęła 88 różnego rodzaju uchwał   

i na podstawie tych uchwał, podjęte te uchwały były wskazówką dla mnie do realizacji                      

i wykonywania tych zadań, które uchwałami zostały narzucone czy uchwalone, w Raporcie 

tym również przedstawiona jest też realizacja w roku 2018, realizacja strategii, różnych 

programów, które są obowiązujące w naszej Gminie, w strategii nie ma, Szanowni Państwo, 

liczb, kosztów realizacji tych różnych programów czy strategii, gdyż one znajdują się                        

w sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2018, są oczywiście małe wyjątki, gdzie 

podajemy kwoty ale generalnie opisujemy  czy strategia w roku 2018 była realizowana czy 

też nie była realizowana, jeżeli była realizowana to w jakim zakresie i co wykonano z tych 

różnych programów, które różnego rodzaju mamy zapisane, Szanowni Państwo to tyle jeżeli 

chodzi o ten Raport z mojej strony, jest to nowość, też się uczyliśmy, żeby nie popełnić jakiś 

drastycznych błędów przy konstruowaniu tego raportu, skorzystaliśmy z usług prawników                 

z WOKiSS – u, którzy otrzymali od nas, z różnych Referatów, z różnych jednostek 

organizacyjnych informacje, zebrali to w całość i w takiej formie 31 maja br. Państwu 

przedstawiłem, dziękuję 

 

8. Debata nad raportem o stanie gminy Zaniemyśl. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, w debacie mogli wziąć udział Radni 

bez ograniczenia czasowego, a także mogli wziąć udział mieszkańcy po wypełnieniu 

odpowiedniego formularza, zgromadzeniu 20 podpisów popierających zabranie takiego głosu, 
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niestety w wypadku naszej Gminy mieszkańcy nie zechcieli wziąć udziału w tej debacie, a 

zatem debata będzie odbywała się na poziomie jedynie Radych 

 

1) głos zabierają Radni; 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Radna Kamila Kołacka, tak jak Wójt powiedział Raport o stanie Gminy obejmuje 

podsumowanie działalności Wójta w roku poprzednim w szczególności właśnie realizację 

polityk, programów i strategii, uchwał Rady Gminy i budżetu obywatelskiego, przedstawiony 

nam Raport o stanie Gminy Zaniemyśl zawierał uwagi ogólne, opis zamierzeń ustawodawcy 

w związku z nałożeniem na Wójta obowiązku przedstawienia Radzie i mieszkańcom 

sprawozdania z realizacji obowiązkowych zadań i zadań zleconych przez Radę, sprawozdanie 

z działalności, no właśnie uczymy się Panie Wójcie, nie wiem tu nastąpił jakiś, według mnie 

pomylenie pojęć, bo wymienione w Raporcie wydarzenie, jest ich dwadzieścia, w większości 

nie są związane z działalnością Wójta w moim odczuciu np. Tydzień Bibliotek, Program 

Stowarzyszenia Bibliotekarzy Polskich, kampania społeczna „Mała książka, wielki człowiek”, 

pilotażowy projekt skierowany dla trzylatków, Narodowe Czytanie zainaugurowane przez 

Parę Prezydencką, Ogólnopolska Akcja Motocyklowa  - Patrz w lusterko motocykle są 

wszędzie przy współpracy Policji w Środzie, dofinansowanie działania SKS-ów w Szkołach                

i inne niektóre rzeczy Wójt może obejmować, moim zdaniem, patronatem ale trudno jest 

nazwać działalnością Wójta, w punkcie trzecim – Realizacja polityk, programów i strategii, 

wymieniono osiemnaście programów, niektóre z nich nie są programami gminnymi, 

chociażby z samej nazwy, np. Powiatowy program Zapobiegania Przestępczości oraz 

Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli dla Powiatu Średzkiego, Strategia 

Rozwoju Ratownictwa i Ochrony Przeciwpożarowej dla Powiatu Średzkiego na lata 2010-

2020, Programy społeczne realizuje przede wszystkim OPS są to Programy rządowe, 

finansowane przede wszystkim z dotacji celowych od Wojewody Wielkopolskiego przy 

współpracy z Powiatem, zabrakło opisu realizacji wielu Programów obowiązkowych 

istotnych dla Gminy, Gminny Program Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, brak jest 

jakiegokolwiek opisu, można powiedzieć, że działalność Gminnej Komisji badana przez 

Komisję Rewizyjną ona bardzo słabo wręcz żenująca,  Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2019-2021 przyjęty został uchwałą w dniu 3 grudnia 2018 roku, 

wcześniejszy obowiązywał do 2015 roku, można więc powiedzieć, że w Gminie ten Program 

od 2016 roku w ogóle nie był realizowany, bo zwyczajnie go nie było, chociaż był 

obowiązkowy, Strategia Rozwoju Gminy Zaniemyśl, tu właśnie nie wiem czy w ogóle jest 
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taki dokument, bo na pewno  taka Strategia była na lata 2004-2015, wiem, sprawdzałam inne 

Gminy i Powiaty mają taką Strategię, cóż my mamy, tragiczna jest, moim zdaniem, realizacja 

istotnych z punktu widzenia charakteru naszej Gminy Programów, Gminny Program Opieki 

nad Zabytkami na lata 2014-2017, Program na kolejne lata w opracowaniu, nie było tego 

Programu w roku 2018, nie ma go dzisiaj, to jest trochę słabe, to jednak nie przeszkodziło                  

w udzieleniu dotacji w kwocie dwa razy po 10 tysięcy na Kościół w Mądrem i Śnieciskach, 

nic nie zrobiono na Wyspie, prócz dewastacji oraz wobec zabytków przyrodniczych 

chociażby oznakowanie zabytków, Program Ochrony Środowiska dla Gminy Zaniemyśl 

2017-2020, Wójt przyznaje w Raporcie, że wielu zadań nie realizował np. nie opracowano 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania Gminy w zakresie ochrony i jakości 

powietrza, nie prowadzono monitoringu stanu środowiska na podstawie dostępnych wyników 

badań, nie realizowano rozwiązań e-urząd, nie instalowano fotowoltaiki w obiektach 

użyteczności publicznej, nieodnawialne źródła energii, generalnie katastrofa realizacyjna nie 

wiem z czego to wynika, nie wiem, śmiem podejrzewać nawet i boję się użyć tego słowa, 

zwykłe lenistwo, w tym mamy także ochronę i rozwój walorów przyrodniczych w Gminie, 

nie realizowano zadań ochronnych dla obszarów NATURA 2000, nie inwentaryzowano 

cennych przyrodniczo miejsc ale nasadzono aż 70 nowych drzew, tu chciałam zapytać ile tych 

drzew wycięto, realizując Program koszono za to trawniki, a wiosną sadzono bratki, podobnie 

nie realizowano walorów przyrodniczych na targach, stronach internetowych, 

wydawnictwach, zakupiono jednakże, właściwie tylko niestety, tylko 303 sztuki opracowania 

Ziemia Zaniemyska, przyroda, historia, turystyka udostępniano je na bieżąco, tutaj moje 

pytanie, gdzie i komu, nie realizowano współpracy z organizacjami turystycznymi, 

oznakowania tras rowerowych, miejsc atrakcyjnych turystycznie, budowy ścieżek i tras 

turystyki pieszej, rewitalizacji parku w Łęknie, dzikich plaż, opis realizacji Programu 

Ochrony Środowiska to w moim odczuciu bezczelność, pytam w jakim celu szkolili się 

pracownicy, chciałabym aby działania Gminy podążały za świadomością ekologiczną 

mieszkańców, Program usuwania azbestu dla Gminy Zaniemyśl na lata 2007-2032 realizacja 

też odbywa się przez Powiat, Roczny Program Współpracy Gminy Zaniemyśl                                     

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2018 zaczyna się i kończy kwotą 

146 tysięcy, z czego Klub KŁOS 130 tysięcy, Klub TIGER Zaniemyśl Karate 13 tysięcy, 

boks 3 tysiące, i tak niezmiennie od wielu lat nikt i na nic innego nie mógł do tej pory liczyć, 

Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Zaniemyśl realizujemy tylko poprzez budowę 

energooszczędnego oświetlenia dróg gminnych i zakupu nowych urządzeń w miejsce 

zepsutych w Urzędzie, trochę cieniutko, bo kominy dymią i zatruwają, i nic, realizacja uchwał 

Rady Gminy Zaniemyśl, zestawiono tylko uchwały podjęte w 2018 roku, pominięto natomiast 

uchwały podjęte wcześniej ale realizowane w 2018 roku, np. gospodarowanie świetlicami 
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wiejskimi, pod rządami Gminy przynoszą niestety straty, dotycząca Gminnego Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i inne, opisu realizującego najczęściej brak, 

realizacja najczęściej przepisana z tytułu uchwały np. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

działek – przeznaczono do sprzedaży, w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę – wyrażono 

zgodę, umowę zawarto, w sprawie ustalenia trybu rozliczenia dotacji – ustalono tryb 

rozliczania dotacji, oczekiwałabym, ze w opisie realizacji uchwał podane zostaną kwoty 

sprzedaży, dzierżawy, w jaki sposób zmieniono zapisy uznane za nieważne przez Wojewodę 

Wielkopolskiego, w uchwale z dnia 3 grudnia 2018 roku w sprawie zmiany Statutów Sołectw 

zabrakło w opisie np. Sołectwa Luboniec, Raport o stanie Gminy wypada w moim odczuciu 

słabiutko, piszący ten Raport trochę chyba sobie zakpili z Rady i mieszkańców, bo żadna 

wiedza o stanie Gminy z tego Raportu nie wynika, odnieść można wrażenie, że działania 

Wójta charakteryzuje minimalizm i brak pomysłu na rozwój, dziękuję bardzo      

 

Wójt, Szanowni Państwo, niezależnie co powiem po tym wystąpieniu i tak to będzie źle 

przyjęte, zawsze można się do czegoś doczepić, Programy rządowe, powiatowe zawsze się 

Gmina w to włącza, jeżeli Ośrodek Pomocy Społecznej nie jest jednostka organizacyjną i on 

to realizuje a nie Wójt to przepraszam bardzo coś nie tak, bo też Ośrodek Pomocy Społecznej 

jak i Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów itd. to wszystko jest w budżecie, jednostki 

realizują, często ustawodawca pisze, że to Wójt ma realizować taki Program, a ja na 

podstawie upoważnień przekazuję to do realizacji Ośrodkowi Pomocy Społecznej czy 

jednostkom, które mamy tutaj w naszej strukturze organizacyjnej, gospodarowanie 

świetlicami przynoszą straty, jeżeli gospodarowanie świetlicami przynoszą straty to ja bardzo 

proszę Państwa, żebyście podpowiedzieli w jaki sposób to zrobić, żeby one nie przynosiły 

strat, bo zawsze można oczekiwać, ja bym też oczekiwał, żeby każda świetlica  przynosiła 

jakiś dochód albo zamknęła się na zero, a nie przynosiła straty, ale my z Urzędu realizujemy 

tą uchwałę Rady, która została przyjęta, jest odpłatność, która została teraz podwyższona ze 

względu na różne głosy np. ze Zwoli mieszkańcy, że za tanio, ale ponosimy też wszystkie 

koszty związane z utrzymaniem świetlic, nie wiem czy jest Gmina w Polsce, czy w Powiecie 

czy, znaczy świetlica, w Powiecie czy w Wielkopolsce, która rzeczywiście przynosi dochody, 

przeważnie jak słyszę, rozmawiam świetlice raczej wymagają, ponosimy z budżetu większe 

koszty niż przychody z realizacji ale Pani Radna no ma takie spojrzenie i może Pani 

zaproponuje, a szczególnie, że chociażby świetlica w Lubonieczku, z tego okręgu Pani jest, 

jest Pani tam Sołtysem, co zrobić, żeby te świetlice nie generowały strat, bo to jest świetlica 

dla mieszkańców, mieszkańcy mogą wynajmować, my musimy utrzymywać, media płacimy, 

plus inne koszty związane z utrzymaniem świetlic, jeżeli będzie wzór i oczekuję tego, to  

myślę, że możemy wprowadzić też w innych  sołectwach tam gdzie świetlice są, ale ja   nie 
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zakładam,  Szanowni Państwo, chociaż mogę się mylić jak tu było powiedziane,  że 

minimalizm, jeżeli chodzi o moją osobę, jest w realizacji wszystkich zadań, że, która świetlica 

będzie miała większe przychody niż koszty utrzymania, mówię o całym roku nie tylko                          

w okresie takim, gdzie są wynajmowane, ale media itd. musimy płacić, kwoty sprzedaży 

mienia komunalnego, oczywiście każdy może z Państwa mieć inne spojrzenie na ten Raport, 

ale, Szanowni Państwo, przypomnę, na każdej sesji, jeżeli dochodzi do sprzedaży, większej, 

mniejszej czy dzierżawy mienia wszystko w informacjach przedstawiam i z opinii prawników 

Raport jest po to żeby jeszcze raz po roku przedstawiać wszystkie kwoty sprzedaży, jakie są 

umowy dzierżawy, na jaką kwotę itd. przecież na każdej sesji te informacje składam i je 

przedstawiam, nie realizujemy nic jeżeli chodzi o ochronę środowiska, oczywiście też tak 

można, Szanowni Państwo, na to spojrzeć, ale zawsze jest wybór, nie na wszystko budżet 

Gminy stać, żeby realizować, wybieramy, co dla mieszkańców jest najważniejsze, 

realizujemy, bo ochrona środowiska to też kanalizacja sanitarna, ogromne tysiące, miliony 

złotych wydajemy na to, żeby mieszkańcy mieli dostęp do kanalizacji sanitarnej, oczywiście 

zdaje sobie sprawę, że jest wiele miejscowości w naszej Gminie, które nie mają jeszcze 

kanalizacji sanitarnej ale jak tu dzisiaj siedzę myślę, że nikt nie zapomni o tych 

miejscowościach i też będą mieli zrealizowaną, oczywiście ktoś powie to może za 

dwadzieścia lat, nie wiem tego nie potrafię powiedzieć, to zależy od możliwości finansowych 

Gminy, jeżeli chodzi o inne Programy, są Programy rządowe, zajmuje się, powiedzmy, czy 

Wojewódzki Fundusz czy Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska, my staramy się z Urzędu 

o pewnych rzeczach mieszkańcom udzielać informacji itd. to też jest praca, niewymierna ale 

jest, wymiana „kopciuchów” oczywiście też możemy o tym pomyśleć, tylko ja zawsze 

zastanawiam się tak Gmina kiedyś poniosła koszty zgazyfikowania, oczywiście niektóre 

miejscowości mogą powiedzieć, że nie maja jeszcze gazu, dano możliwość, żeby wymienić 

ten kocioł tam, gdzie jest ta sieć gazowa na kocioł chociażby gazowy bardziej  ekologiczny, 

tam, gdzie jest ta sieć gazowa 80-70% mieszkańców za swoje pieniądze to zrobiło, a więc 

wydali w 100% koszty wymiany kotłowni na gazową itd., czy teraz mamy przez te jakieś tam 

hasła, które są w mediach rzucane, że mamy jakieś środki skoncentrować i pomóc tym 

mieszkańcom, którzy by chcieli to wymienić, może tak, wcale nie mówię nie, ale zawsze 

musimy patrzeć na to jakie są możliwości budżetu, Szanowni Państwo, proszę mi wierzyć, 

może nie, ja życzę przyszłym pokoleniom, żeby na wszystko starczyło ale dzisiaj wiem, 

jestem pewien, że na wszystko nie wystarczy, nasz budżet po odjęciu tego co realizuje                      

w formie dotacji, Ośrodek Pomocy Społecznej to jest 22 miliony złotych na wszystko, mówić 

możemy dużo, ale jak przystępujemy do realizacji zawsze są jakieś koszty, jak odejmiemy 

inne koszty bieżące zostaje nam tyle i tyle na wydatki majątkowe, inwestycyjne, na remonty 

itd., pewno, że można to ukierunkować w innym kierunku ale pytanie czy nie robić 
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kanalizacji sanitarnej, pytanie czy nie budować tak jak mieszkańcy oczekują, może nie 

budować, dróg, ulic, może nie inwestować wodę, w sieci wodociągowe, co prawda realizuje 

to nasza spółka, ale też przecież zwiększamy kapitał i proponuje zawsze zwiększyć kapitał, bo 

z przychodów spółka, by nie mogła wszystkiego zrobić, chociaż i tak ze swoich środków 

różne rzeczy realizuje, mniejsze, to jest zawsze wybór i możemy usiąść, wymienić swoje 

poglądy i wybrać kierunek działania, co jest najbardziej potrzebne, ale cały czas, Szanowni 

Państwo, jeszcze raz do tego wrócę i powtarzam, to jest Gmina Zaniemyśl, to nie jest 

Kraków, to nie jest Poznań, to nie jest Warszawa, to nie są miliardy złotych w budżecie, tylko 

my mamy do dyspozycji 2, góra, 3 miliony na cały rok budżetowy, na wydatki majątkowe, 

inwestycyjne, remontowe, oczywiście powiecie Państwo, realizujemy więcej, bo w tym roku 

mamy zapisane 7 milionów, tak, tak się składa, że akurat mamy i mam nadzieję, że uda mi się 

zrealizować tegoroczny budżet inwestycyjny itd., dużo wyższej wysokości, ale tak nie zawsze 

będzie, gdzie to wymaga też, nie chcę mówić, staraj się o środki zewnętrze mniejsze, większe 

i wtedy więcej możemy dla mieszkańców Gminy Zaniemyśl zrobić, studium uwarunkowań, 

oczywiście to jest pojęcie tak ogólne i tu możemy zrobić studium uwarunkowań dla całej 

Gminy, uchwalić i pokryć koszty z tym związane, bo nikt za darmo nam nie zrobi i pytanie 

czy studium uwarunkowań jest takim dokumentem, który jest już sztywny, też nie, 

zmieniamy, przypomnę, że ostatnim miesiącach, jeden z terenów są ujęte w studium do 

zmiany, są też realizowane plany miejscowe, myślę, że to co zrobiliśmy niedawno, a więc 

wszystkie miejscowości, które są na terenie administracyjnym Gminy Zaniemyśl będziemy 

obejmować planem miejscowym, cały obręb administracyjny, żeby pokazać, że tak Gmina, a 

więc Rada, bo Rada to uchwala widzi ta miejscowość tak zabudowaną, takie tereny, a tutaj 

nie będzie zabudowy, możemy podjąć uchwałę o wykonanie planu miejscowego na całą 

Gminę, będzie to trwało 3-4 lata, 5, tylko często tak jest, Szanowni Państwo, mówię to                         

z doświadczenia, uchwała jest podjęta o planie miejscowym na całą Gminę i gdy jest podjęta 

już są wnioski mieszkańców, właścicieli nieruchomości itd. o zmianę  tych planów 

miejscowych, oczywiście trzeba to wywarzyć, ja nigdy nie mówię, że to rozwiązanie jest 

lepsze od tego, bo to wszystko zależy od uwarunkowań gospodarczych, społeczno-

gospodarczych itd., że znajdzie się jakiś inwestor, który chce nieuciążliwą produkcję zrobić     

w jakimś rejonie dla mieszkańców, a tam w studium i planie miejscowym nie ma, bo jest 

mieszkaniówka, już nie może tego realizować, trzeba zmienić, przystąpić do planu 

miejscowego, zmiana prostego planu miejscowego to jest minimum, tak szacuję, 2 a może 

więcej lat, to ten inwestor już też może iść do innej Gminy i tam zainwestować, a tworzy 

miejsca pracy, jest jakiś podatek, jeżeli chodzi o dochody budżetowe, nie zawsze tak jest, że 

przyjeżdża inwestor i chce zainwestować, a po 2 miesiącach czy pół roku dowiadujemy się, 

że już ten inwestycji nie będzie realizował, bo mu coś tam w jego interesach też nie wyszło                
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i wystawia działkę na sprzedaż, gdy myśmy tutaj już podjęli szybko ze spółką działanie, żeby 

odprowadzić wodociąg, takie sytuacje zdarzają się bardzo często w ciągu roku budżetowego, 

wszystkiego dokumentami, strategiami nie osiągniemy, Szanowni Państwo, oczywiście 

staram się reagować na potrzeby, z moimi pracownikami, to co jest niezbędne itd., 

powiedzmy, wprowadzać, ale na wszystko, nieładne słowo, nas nie stać, co pierwsze, co 

drugie, co dziesiąte, co za pięć lat, co za dziesięć lat, bo tak to w strategiach jest, tylko, że za 

dziesięć lat niektóre rzeczy dla mieszkańców tego rejonu będą nie do przyjęcia, bo nieraz tak 

jest, ale te trudne decyzje starałem się, staram się i dopóki będzie mi dane będę podejmował                

i wyjaśniał dlaczego jeszcze nie, ta miejscowość itd., pewne przemyślenia mam, po tylu 

latach trudno żebym nie miał, ale musimy to racjonalnie inwestować, za chwilę nam się 

wzburzy wszystko to co było na ostatnim spotkaniu, co Pani Przewodnicząca też, i ja się 

zgadzam, poruszyła, nie będziemy w nic inwestować, ale za parę lat budżet będzie 

inwestował w oczyszczalnię ścieków i wtedy realizacja tych wszystkich wymienionych przez 

Panów Programów itd., będzie musiała być odłożona w czasie, gdyż to będzie najważniejsza 

rzecz, my w tej chwili oczyszczalnie mamy, ona oczyszcza nam ścieki, ale mamy zamiar 

kolejne miejscowości podłączać, dzisiaj wiemy po analizach, że Śnieciska, że Jaszkowo, że 

Winna, to wszystko co jest po lewej stronie drogi ale pozostałe miejscowości, żeby wpinać do 

naszego układu kanalizacji sanitarnej musimy pomyśleć o oczyszczalni, 2003 rok, Szanowni 

Państwo, przypomnę, to jest odległy dla niektórych tutaj czas, to wtedy był pierwszy rok, 

budżet Gminy był 8 milionów, a inwestycja 5 milionów, nie była zabezpieczenia żadnych 

środków finansowych i musieliśmy to wykonać zgodnie ze środkami UE w ciągu 4 miesięcy, 

wykonaliśmy, bo przedtem nie mieliśmy oczyszczalni ścieków, oczywiście mógłbym dużo 

więcej, Pani Przewodnicząca, mówić, nie do wszystkich tutaj rzeczy się odniosłem, jeżeli 

chodzi o bardziej szczegółowe proponuje, bo przecież są moi pracownicy, którzy realizują, 

może bardziej szczegółowo odpowiedzi też  udzielą, gdyż na bieżąco z tymi tematami 

codziennie, w ciągu całego roku, zmagają 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja tylko przypomnę, że debata to 

dyskusja, która dotyczy wyboru najlepszego rozwiązania omawianego problemu lub sprawy, 

może skupmy się właśnie na tej sprawie debaty          

 

Radna Kamila Kołacka, Panie Wójcie Pan mówi, że w sprawie pieniędzy mamy mało, 

pracownicy WOKiSS-u pisali Raport, chciałam zapytać czy Gmina z tego tytułu poniosła 

jakieś koszty, jeśli tak to jakie i jeśli chodzi o świetlice wiejskie proszę mi wierzyć, że pracuje 

nad takim Programem uzdrowienia tych świetlic, mam nadzieję, szybciutko się Pan o tym 

dowie, będzie Pan pierwszy, bo leży mi to na sercu, bo tu nie chodzi tyle o koszty, o koszenie 
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trawy ale bardziej o integrację małych społeczności lokalnych, po prostu przestało się dziać, 

teraz od tego roku reaktywują się te świetlice, bo i w Jeziorach Wielkich powstało Koło 

Gospodyń i w Kępie są pikniki, i u nas odbył się też piknik rodzinny, i mam nadzieję, że to 

będziemy kontynuować i znajdziemy też rozwiązanie, a może jakieś pieniądze                        

w budżecie Gminy, dziękuję  

 

Wójt, krótko odpowiadam, oczywiście Raport o stanie Gminy został przygotowany przez 

prawników z WOKiSS-u w Poznaniu, koszt 4 tys. złotych,  

 

Sekretarz Gminy, 3.690,00 zł. 

 

Wójt, jeżeli chodzi o te świetlice to jeżeli jest jakiś pomysł zapraszam, będzie realizowane                

i mam nadzieję, że pierwsza świetlica w Lubonieczku będzie, jak to Pani stwierdziła, nie 

przynosiła strat, bo tak to zrozumiałem, oczywiście ważne, żeby mieszkańcy z tego 

korzystali, my utrzymujemy, to co mamy w budżecie i z przychodów, które są skromne, na 

wszystkich świetlicach są skromne, największe przychody były w Zwoli do tej pory, nie wiem 

jak teraz będzie pod nową władzą w sołectwie, jeżeli uda się, że nie będą świetlice przynosiły 

straty ale integracja mieszkańców, to myślę, że nie będzie jakiś tam przychodów do budżetu 

ale ważne, żeby mieszkańcy też korzystali jak najczęściej, bo po to robimy te świetlice, żeby 

się w tych sołectwach, tam gdzie one są, coś działo, dla mieszkańców   

 

Radna Kamila Kołacka, i tutaj się z Panem zgadzam 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie wszystkie inwestycje gminne 

muszą być dochodowe, bo to jest po prostu coś co ma służyć mieszkańcom, ma służyć 

integracji i zresztą pięknie to widać, miałam okazje uczestniczyć w piknikach rodzinnych, 

które się odbyły i w Lubonieczku, Kępie Wielkiej i w Jeziorach Wielkich, i z wielkim 

zaangażowaniem mieszkańców, były to wspaniałe imprezy, na które przyszło bardzo wiele 

osób i życzyłabym wszystkim Sołtysom i Radom Sołeckim, mieszkańców, żeby w ich 

miejscowościach też tyle zaczęło się dziać ale kluczem do tego są osoby, które zaczną 

działać, które zaczną myśleć o właśnie integracji społeczeństwa 

 

Wójt, Pani Przewodnicząca, oczywiście zgadzam się w stu procentach, ja się odnosiłem do 

słów Pani Radnej Kołackiej, złe gospodarowanie świetlicami przynoszą straty, ja myślę, że na 

świetlicach nie powinniśmy oczekiwać jakiś tam dochodów itd., żeby zamknęło się na zero, 

najważniejsze, żeby w tych świetlicach coś się działo, żeby mieszkańcy przychodzili, 
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korzystali, żeby odbywały się festyny, a jeżeli są takie festyny to też próbuje tym 

organizatorom, w jakieś formie rzeczowej i nierzeczowej pomóc, to robimy 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja myślę, że jako Gmina, a także 

pracownicy,  powinni też życzliwym okiem patrzeć na wszystkie inicjatywy, które są 

podejmowane przez sołectwa, Sołtysów, Rady Sołeckie i mieszkańców, pomagać przede 

wszystkim nie utrudniać a pomagać, we wszystkich inicjatywach, bo to jest tutaj sens tego 

wszystkiego, żeby jednak pomagać, Sołtysi nie muszą wszystkiego wiedzieć, mogą nie 

wiedzieć jak coś zorganizować, jak obsłużyć to prawie ale pracownicy Urzędu to wiedzą                   

i powinni pomagać, a tutaj czasami takie głosy dochodzą, że raczej jest to utrudnianie niż 

pomaganie, myślę, że naprawa tej sytuacji to też jest po prostu życzliwość ze strony Urzędu  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, odnośnie tego Raportu, bo on miał być przedmiotem 

dyskusji, a nie inwestycje, też nie ukrywam, że ostatnie zdania właśnie w dobrym kierunku 

zostały skierowane, bo fakty ekonomiczne nie jest jedynym, którym Gmina powinna 

dysponować ale też ten społeczny właśnie budowany na aktywności mieszkańców, ja 

chciałam zacząć od tego, że wcale się nie dziwię, że żaden z mieszkańców nie zgłosił się do 

tej debaty, bo, to powiem na początku nie czytałam tego Raportu razem z koleżanką Kamilą 

ani przez ostatnie trzy tygodnie nie zdążyłyśmy porozmawiać na temat treści Raportu, ale 

jednak niektóre wrażenia mam dokładnie takie same, że za dużo się nie dowiedzieliśmy                    

o stanie Gminy właśnie z przedstawionego dla nas Raportu, fakt, że  poprzestaliśmy na 

wariancie minimum, bo ustawodawca dał Radzie kompetencje do tego, żeby poszerzyć ten 

zakres my z tego nie skorzystaliśmy no ale mimo to mogliśmy się spodziewać, że dostaniemy 

jakąś rzetelną informację tym bardziej, że sytuacja jest raczej korzystna dla sporządzającego 

ten Raport, ponieważ to Wójt sporządza Raport, w którym informuje o swojej działalności 

więc wydawało się, że wykorzysta to, żeby przedstawić właśnie całe spektrum swojej 

działalności, a faktycznie pierwsza część Raportu, tu podobnie jak  koleżanka, odniosłam 

wrażenie, że wcale nas nie informuje o tym co powinno być istotą działalności Wójta, no bo 

wiemy, że podstawowym działaniem Wójta jest prowadzenie bieżących spraw Gminy                        

i reprezentowanie jej na zewnątrz, jestem przekonana, że Wójt to robi, Wójt nas 

reprezentował w relacji z innymi samorządami, przed organami państwowymi, z podmiotami 

prywatnymi, załatwiał bieżące sprawy ale mimo to, żaden z tych tematów nie został 

poruszony w tym Raporcie, nie zasłużył sobie na miano najważniejszych wydarzeń, tak, 

najważniejsze wydarzenia w Gminie w 2018 roku to są tylko imprezy, i faktycznie imprezy, 

w których Wójt nie wiadomo w jakiej roli występuje, czy jest organizatorem, czy 

uczestnikiem, gościem, patronem czy mecenasem, no to widocznie w ocenie sporządzającego 
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ten Raport właśnie te wydarzenia były najważniejsze, a spodziewałam się, że będą tam inne 

informacje, co do drugiej części czyli realizacji polityk faktycznie zabrakło Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, zabrakło Planów 

odnowy miejscowości czy wieloletniego Programu współpracy z organizacjami, mamy tylko 

informację o realizacji tegorocznego a wieloletniego już nie, no a to są jednak zobowiązania, 

które Gmina na siebie przyjęła i jakie dostajemy informacje o realizacji no też niewielkie, 

przy wielu Programach, Strategiach obojętnie jak one się nazywają są cytowane po prostu 

zapisy tych Programów, tak jakbyśmy dostali informację o tym, że Program realizowany jest 

przez to, że jest realizowany i kropka, sporadycznie pojawia się konkretna informacja jak np. 

rodziny objęte pomocą społeczną czy ilość uczniów, którzy otrzymali stypendia, ten Program 

wymiany azbestu jest informacja jaka kwota została przeznaczona ale już ile dachów 

wymieniono właśnie za te fundusze to nie, nie dowiadujemy się, co do Programu ochrony 

środowiska, to ja akurat miałam pozytywne wrażenie, kiedy czytałam ten Raport, bo 

faktycznie kilkukrotnie pojawia się informacja o tym, że poszczególne zadanie nie były 

realizowane w 2018 roku a to jest przynajmniej konkretna informacja i właśnie konkretnych 

informacji się spodziewałam kiedy czytałam, zauważyłam to samo, ale nie sformuje na tej 

podstawie żadnego zarzutu, lepsza jest taka informacja jak właśnie jakieś ogólniki, możemy 

się tylko domyślać o co chodzi, no i z tą realizacją uchwał to też takie miałam oczekiwanie, że 

też będzie konkretna informacja w jaki sposób uchwała została zrealizowana, czym się 

zakończyło to podjęcie uchwały, jaki był efekt dla Gminy, jeżeli przy dzierżawach można 

było napisać, że umowa została zawarta lub nie to właśnie przy sprzedaży też można by 

napisać, czy zgodzie na przejęcie, że jakaś nieruchomość nabyta czy zbyta, tak, że jest Raport 

bardzo ogólny no, a wydaje się, że autorowi powinno, nie temu faktycznemu tylko temu 

formalnemu, który firmuje czyli Wójtowi powinno zależeć, żeby właśnie było jak najwięcej 

konkretnych informacji dlatego, że jest to punkt wyjścia do podjęcia decyzji o udzieleniu 

bądź nieudzieleniu wotum zaufania, nawet jeśli w kolejnym roku byśmy nie wskazali tych 

szczegółowych wymogów no to jednak mam takie oczekiwanie i pewnie nie jestem 

odosobniona w tym, ze w kolejnych Raportach będzie więcej konkretnych informacji 

 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, ponieważ ja w imieniu 

Wójta koordynowałam te prace nad Raportem w zakresie współpracy z WOKiSS-em czuję 

się odpowiedzialna osobiście, żeby też Państwu odpowiedzieć na kilka twierdzeń, bo nie są to 

pytania, stwierdzeń, które tu Panie przedstawiałyście, po pierwsze, Szanowni Państwo, 

dlaczego zdecydowaliśmy się na współpracę z WOKiSS-em, właśnie dlatego, że z uwagi na 

to, że jest to zupełne novum, a różne informacje do nas docierały jak raport ma wyglądać, nie 

chcieliśmy, zważając na ciekawość Państwa Radnych i to, że tak Państwo tak bardzo jesteście 
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zainteresowani, nie chcieliśmy popełnić tutaj żadnych błędów, rozmawialiśmy z Panem 

Krzysztofem Drozdowiczem, osobiście z nim rozmawiałam, które materiały mają być 

umieszczone w tym Raporcie, a które absolutnie umieszczone nie powinny być, np. nie 

powinny być umieszczone informacje, co wiele samorządów popełnia taka nieścisłość, że po 

prostu sobie w pierwszym rozdziale opisuje jak wygląda samorząd, jakiej wielkości, na jakim 

obszarze, to tak przykładem tylko dlaczego też podjęliśmy taką współpracę,  jeżeli chodzi o te 

zarzuty związane z pierwszą częścią Raportu to znaczy ta częścią w po „Uwagach ogólnych”  

czyli „Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Zaniemyśl …” zważając, być może na 

niefortunny tytuł, ale zadania są wykonywane poprzez Urząd i pozostałe jednostki 

organizacyjne, które działają na rzecz Wójta i Wójt poprzez te jednostki realizuje wszystkie 

zadania, które są zadaniami własnymi wskazanymi w ustawie, zadania własne w ustawie                          

o samorządzie gminnym, tak, że te zadania są wykonywane przez Wójta, nawet jeżeli ktoś 

powie, że np. turniej bezpieczeństwa w ruchu drogowym no to Wójta tam nie było, no 

oczywiście Wójta tam nie było ale decyzja o tym, że przystępujemy i dajemy zielone światło 

oczywiście podejmowane są przez Wójta i tak w wielu sytuacjach, które tutaj Państwo macie 

wypisane są to, ja rozmawiałam z Panem doktorem Drozdowiczem na temat właśnie, 

rozmawiając z Panem doktorem Drozdowiczem na temat techniki przygotowania Raportu 

zapytałam dlaczego taka propozycja tutaj Pan doktor wytłumaczył, że warto, żeby było 

wskazane na samym początku dla osób zainteresowanych, dla mieszkańców czy dla Radnych, 

żeby zobaczyli ten wykaz imprez czy dodatkowych rzeczy, które były robione, które były 

realizowane w Gminie, chciałam tylko powiedzieć, bo też rozmawialiśmy na wspólnej 

Komisji, Szanowni Państwo, w trakcie debaty nie rozmawiamy o technice wykonania 

Raportu, rozmawiamy o merytoryce Raportu, tak, że, ja rozumiem, że może się ta technika 

wykonania Państwu nie przypaść do gustu, jeżeli tak jest to oczywiście przed Państwem 

ustawodawca wskazał Państwu, że macie Państwo taka możliwość, że możecie nakreślić jako 

radni uchwałą zakres takiego Raportu, chciałabym żebyśmy mieli możliwość, tak, żeby Pan 

Wójt miał możliwość delegowania tych pytań na osobę konkretnie związaną z tematyką, 

prosiła bym o mniej ogólnikowe stawianie tez, a bardziej o pytania, czy tak jak Pani 

Przewodnicząca mówiła, że jest to rozmowa na temat tego jak w lepszy sposób coś 

zrealizować, a nie same zarzuty, podawanie samych zarzutów, jeżeli chodzi o uchwały, ta 

informacja, ten zarzut, który postawiła Pani Radna Kołacka, powiem w ten sposób,  

rozmawiałam też na ten temat z Panem doktorem Drozdowiczem, właśnie, który pomagał 

nam pisać Raport i wskazał bezwzględnie, że pod opis mają podlegać wyłącznie te uchwały, 

które zostały w 2018 roku podjęte a nie wszystkie, po prostu wytłumaczył, że byłoby to 

pewne kuriozum, Raport musiałby być bardzo obszerny, pewne sprawy zakłada się w roku 

2013 a realizuje się również 2018 i wskazał, że domniemuje, a na razie możemy 
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domniemywać co ustawodawca miał na myśli, że chodziło właśnie o te ustawy podjęte                     

w 2018  roku, oczywiście przyjdzie czas kiedy będziemy mieli więcej opinii prawnych, na 

pewno orzeczeń, które nam wskażą drogę, którą w kolejnych latach będziemy mieli w ramach 

tego Raportu iść, natomiast teraz, Szanowni Państwo prosiłabym o takie uwzględnienie tego, 

że też robiliśmy to po raz pierwszy, staraliśmy się przedstawić  to Państwu jak najlepiej 

potrafimy, w uchwałach, które mamy tutaj wskazane, rzeczywiście jeżeli jest zapisane, że np. 

jest uchwała o sprzedaży to cóż więcej powiedzieć o realizacji po za tym, że została ona, ta 

ziemia sprzedana i została uchwała zrealizowana, tak, że na koniec mojej wypowiedzi 

chciałam bym poprosić, aby łatwiej nam było debatować rzeczywiście nad tym Raportem, 

żeby te pytania, po prostu, stawiane tak, żebyśmy mogli rozmawiać, dziękuję Państwu bardzo 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, może ja odniosę się do tego, wynika z 

tego, że ten Raport, który został opracowany pierwszy raz nie za bardzo odpowiada Radnym 

ze względu na jego małą szczegółowość, myślę, że nic nie stoi na przeszkodzie aby Rada 

Gminy do końca roku pracowała nad uchwałą, która określa szczegółowe wymogi dotyczące 

Raportu i wtedy będzie to już to czego Radni oczekują, w ubiegłym roku nie została taka 

uchwała sporządzona i tak jak tutaj Radna Gomułkiewicz stwierdziła dawało to duże pole do 

popisu autorowi tego Raportu, odnieśliśmy, ja również czytając ten Raport odniosłam 

wrażenie, że jest on ogólnikowy, być może dlatego trzeba podjąć uchwałę, która 

uszczegółowi treść tego Raportu, mnie osobiście czytając ten Raport niepokoiło to, że 

niektóre Programy nie zostały w ogóle opracowane, pomimo tego, że są wymogi ustawowe 

do opracowywania takich Programów, tak jak Program opieki nad zabytkami, tak sobie 

myślę, że może gdybyśmy taki Program mieli i go realizowali nie stały by się, można 

powiedzieć, tragedia, którą jest dewastacja domku szwajcarskiego, może wtedy w tym 

Programie ta opieka została by w jakiś sposób konkretny wskazana i dla mnie co jest 

najważniejsze, żeby po prostu te Programy, które są wymagane ustawowo, pomimo tego, że 

nie ma jakiś nakazów czy konsekwencji prawnych, nie wiem, takich karnych, to powinny one 

być po prostu przez Gminę opracowane, a co najważniejsze realizowane, jeżeli chodzi                      

o Program ochrony środowiska , bo tutaj był mocno omawiany, faktycznie, tutaj się zgodzę, 

że pewne zadania nie są realizowane aczkolwiek one mogą być realizowane ciągle i mogą być 

realizowane w konkretnym roku, aczkolwiek też wydaje mi się, jeżeli chodzi o ochronę 

środowiska została to bardzo szczegółowo przekazane, to, ze coś nie zostało zrealizowane nie 

znaczy, że nie będzie realizowane, aczkolwiek jest to szczegółowo i pewnie, moją taką 

konkluzją z tego wszystkiego to chciałabym, żeby w tym Raporcie właśnie tak zostało  to 

opisane, że coś było zaplanowane ale ze względu finansów czy ze względu na brak 

możliwości nie zostało zrealizowane i to powinno się odnosić do większości tych tutaj 
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Programów, które są ale przede wszystkim te Programy powinny być, jeżeli jest wymóg 

ustawowy to powinny one być przez Gminę opracowane i wdrażane, bo z tych Programów, 

które są opracowywane powinny być również Radzie składane raporty, teraz zostało to 

znormalizowane przez ten Raport i właśnie ten Raport może się zawierać, ten Raport                         

z realizacji danego Programu może się w tym Raporcie znajdować i to by było takim celem 

tego wszystkiego, żeby to w ten sposób formalizować, jedno co budzi moją dość dużą 

wątpliwość to dlaczego zostały pominięte niektóre Programy np. Gminny Program 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, 

on z żaden sposób nie został opisany, gdzieś zostało tylko wskazane, że była jakaś impreza, 

że coś się działo  ale nie było tam przedstawienia stricte tego Programu jako Program, który 

jest realizowany, bo przecież on jest co roku uchwalany i co roku jest realizowany, przecież 

jakieś działania ta Komisja podejmuje i to w tym Raporcie powinno się znaleźć i wydaje się, 

że to zostało po prostu pominięte przez autorów tego Programu, to, że wskazuje się, ze była 

jakaś impreza ale to nie jest realizacja oprócz imprez ten Program, Gminny Program 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych ma też inne zadania, pomoc 

mieszkańcom a to po prostu dla mnie ten Program w ogóle nie został wspomniany i nie został 

opisany, tak, że to są moje takie przemyślenia jeśli chodzi o ten Raport, myślę, że najlepszym 

rozwiązaniem tego jest właśnie uchwała, która będzie precyzowała ale przede wszystkim to, 

żeby te Programy po prostu realizować, te cząstkowe Programy, które się w tym Raporcie 

znajdują  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, teraz przyszło mi do głowy być może ta informacja, którą 

otrzymaliśmy jest taka ogólna, właśnie na tyle ogólna, że nie potrafimy może odnieść się do 

konkretnych tematów, dlatego, że cele poszczególnych Programów, które Gmina realizuje 

one są właśnie sformułowane bardzo ogólnie być może to jest dla nas jakaś nauczka, że jeżeli 

jakiś Program, Strategia jest podejmowana to tam powinny być te cele bardzo konkretne 

odniesione do konkretnej miejscowości, konkretnych obiektów, nie wiem, grup mieszkańców 

tak żeby było wiadomo co należy zrobić, a jeżeli mamy cele zakreślone bardzo ogólnie, że 

będziemy chronić zabytki lub chronić środowisko to potem dostajemy ogólną informację                 

o realizacji to może dlatego na tych technikach się skupiliśmy, że właśnie one zasłoniły 

merytorykę 

 

Wójt, proponuję aby Pani Maria Dudzińska zabrała głos na temat Programu i realizacji tego 

Programu, aby do pewnych kwestii się odniosła, ja ze swojej strony powiem tak, że nie było 

zamiarem, myślę, że nikogo, moich współpracowników, Pani Sekretarz, która nadzorowała, o 

tym, żeby coś ukrywać, czegoś nie zapisać, uczymy się wszystkiego, to pierwszy Raport, 
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ustawodawca zapisał tak jak zapisał, tak, że ja myślę, że tutaj prośba do Państwa, żebyście 

podjęli uchwałę o jakieś szczegółowości, co się ma znaleźć w tym Raporcie, myślę, że mając 

doświadczenie, ja mówię oczywiście o swoich przemyśleniach, już nie będziemy zlecać tylko 

będziemy robić na bieżąco sami, ale musimy też wiedzieć co zapisać w tym Raporcie, bo 

niech Państwo zwrócą uwagę, ja o tym powiedziałem, jest sprawozdanie z wykonania 

budżetu za 2018 i jest Raport za 2018, powielać bezsensu, uważam, jedno z drugim jest 

powiązane w wielu kwotach, to jest sprawozdanie z wykonania budżetu, realizacja, opisówka 

rzeczywiście zgadzam się, może być to bardziej, może szczegółowo tylko w jakim zakresie 

itd., zawsze może każdy zapytać tutaj z Państwa tutaj obecnych na tej sali i powiedzieć przez 

mieszkańców, że powinno być inaczej, ale to tyle z mojej strony, proszę Panią Dudzińską, 

która odniesie się do pracy Komisji, która cały rok pracuje intensywnie z młodzieżą na 

świetlicy, pomaga i usłyszała wiele przykrych słów   

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Komisja nie usłyszała gorzkich słów 

tylko po prostu w tym Raporcie ona się w żaden sposób nie znalazła, tak jak by jej nie było                 

i to jest ten zarzut dlatego chcielibyśmy, żeby następnym razem po prostu ta Komisja miała 

odzwierciedlenie, bo ona pracuje, pracuje cały rok, ma członków, a w tym Raporcie tego nie 

ma i to jest ten zarzut, który jest tutaj 

 

Wójt, z tym, że przypominam, że sprawozdanie Komisji itd.,  Rada przyjmuje i co roku 

uchwala to jest troszeczkę inaczej, niż inne Programy, ale oczywiście można dopisać, 

zgadzam się z tym, nic nie stoi na przeszkodzie 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  Pani Dudzińska powie, że pracuje na 

podstawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii, a cytuje, że „Raport obejmuje podsumowanie działalności 

Wójta w roku poprzednim, w szczególności realizacji polityk, programów, strategii, uchwał 

Rady Gminy i budżetu obywatelskiego i tego programu po prostu tam Państwo nie 

zawarliście i to jest ten główny zarzut, tak więc bardzo proszę Panią Dudzińską o zabranie 

głosu 

 

Pełnomocnik Wójta ds. uzależnień Maria Dudzińska, ja zostałam poproszona                                 

o przedstawienie realizacji zadań podejmowanych przez Gminną Komisję w 2018 roku, taką 

realizacje zadań przedstawiłam, mogę tutaj dostarczyć, dlaczego nie została umieszczona                 

w Raporcie nie wiem, jeszcze był jeden zarzut, w lutym odbyła się kontrola Komisji 

Rewizyjnej, ja taką kontrolę przechodziłam pierwszy raz, na piśmie nie miałam 
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przedstawione co mam przygotować, w trakcie kontroli Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

powiedział, że będzie ona polegała na luźnej rozmowie, tutaj słyszę zarzut, że przebiegała 

żenująco, po kontroli otrzymałam pytania, przeczytam Państwu 

 

Radny Bartosz Biskup Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, może inaczej, zgodnie z tymi 

naszymi ustaleniami to żeby była jasność, żeby nie manipulować faktami, rozmawialiśmy               

w czasie naszego spotkania i taka była też wola Radnych co zresztą członkowie tej Komisji 

mogą potwierdzić, że w razie dodatkowych pytań zostaną Pani przedstawione i na udzielenie 

odpowiedzi będzie Pani miała czas około dwóch, trzech tygodni  i równie w takim terminie te 

odpowiedzi uzyskaliśmy, następnie zostało skierowane pytanie do Pani Przewodniczącej oraz 

do Pana Wójta jakie są wnioski Komisji Rewizyjnej, działo to się w okresie kiedy Komisja 

Rewizyjna, rozpoczynaliśmy dosyć intensywną pracę nad przedstawieniem naszej opinii 

dotyczącej absolutorium, mogę dokończyć 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Szanowni Państwo, mamy debatę a nie 

dyskusję nad pytaniami Komisji Rewizyjnej, Pani Dudzińska przedstawiła realizację działań 

podejmowanych przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                         

w Zaniemyślu, dyskutujmy teraz nad tym a nie nad sprawami Komisji Rewizyjnej, tak, że 

bardzo proszę  

 

Pełnomocnik Wójta ds. uzależnień Maria Dudzińska, tutaj w wypowiedzi Pani Radnej 

Kamili Kołackiej padł zarzut, że kontrola przebiegła bardzo źle, wręcz żenująco, dlatego jako 

Przewodnicząca Komisji chciałam się do tego odnieść 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, to bardzo proszę w skrótowej formie to 

co jest najważniejsze, bo tutaj po prostu nie o to chodzi, chodzi o to, żeby rozwiązywać 

problemy, które są  

 

Pełnomocnik Wójta ds. uzależnień Maria Dudzińska, mi też o to chodzi, żeby 

rozwiązywać problemy, Szanowni Państwo, tych pytań było sporo i były bardzo szczegółowe, 

ja dostarczyłam Komisji Rewizyjnej odpowiedź na te pytania 5 marca br., one dotyczyły 

wynagrodzenia członków Komisji, wynagrodzenia osób nie będących członkami Komisji, 

kosztów podróży służbowych, kosztów szkoleń członków Komisji jest ich bardzo wiele, nie 

będę ich przytaczać, szczegółowe sprawozdanie Komisji przedstawiłam i do tej pory mimo 

pisma odpowiedzi na to nie otrzymałam, a kontrola Komisji Rewizyjnej była 

podsumowaniem jako żenująca, no przepraszam bardzo 
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Radny Bartosz Biskup Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, zdanie Radnej Kamili 

Kołackiej nie jest stanowiskiem Komisji Rewizyjnej i tutaj bardzo bym prosił o 

rozgraniczenie informacji czy zdania wypowiedzianego przez Panią Radną a tym wnioskiem, 

który został przez Panią teraz sformułowany, zgodnie z pytaniem, które trafiło do Pana Wójta, 

do Pani Przewodniczącej o wnioski Komisji Rewizyjnej została udzielona informacja z biura 

Rady o tym, że na pierwszym posiedzeniu po sesji absolutoryjnej taki wniosek naszej Komisji 

zostanie sformułowany o czym myślę, że została Pani poinformowana, dlatego bym bardzo 

prosił, żeby jednak rozgraniczyć tutaj jakby tą dzisiejszą debatę z naszym spotkaniem, tak 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja myślę, że to co zabrakło w tym 

Raporcie jest tutaj Pani Maria Dudzińska, przedstawiła, bardzo bym prosiła Panią Madajczak 

o udostępnienie po sesji tej informacji, chyba, że chcecie Państwo żebym odczytała to co 

zabrakło w tym Raporcie 

 

Wójt, może jeszcze w tym temacie Pani Sekretarz powie  

 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, Wysoka Rado, Szanowni Państwo,  Pani Maria Dudzińska 

rzeczywiście przekazała wszystkie informacje związane z tym co jest realizowane w ramach 

tego Programu, informacje zostały przekazane osobie piszącej, tworzącej ten Raport w sposób 

techniczny, w momencie kiedy otrzymaliśmy Raport do zaopiniowania zadałam pytanie                

o czym Państwa informowałam na Komisji wspólnej, dlaczego ten Program został podzielony 

na pozostałe Programy, które zostały opisane oraz na dział związany z punktem drugim – 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Zaniemyśl w 2018 roku, tu może podam przykład, 

że wspieranie obywatelskiej akcji motocyklowej, które wskazane jest w opracowaniu, które 

pewnie zapewne posiada takie samo jak ja, punkt 23, zostało w Raporcie wpisane                             

w „Najważniejsze wydarzenia”, podałam Państwu kilka przykładów, które tak na bieżąco 

sobie  sprawdzałam w trakcie Komisji i chciałabym tylko uzupełnić, że ten Program nie został 

opuszczony, ten Program został podzielony między pozostałe Programy, a to dlatego, że 

zadania, które są w ramach tego Programu realizowane mieszczą się w innych Programach                

i w innych założeniach pozostałych Programach, stąd wynika fakt, że ten Program nie został 

wskazany całościowo jak pozostałe, ale tak jak mówię nie rozmawiamy o technice wykonania 

Raportu ale o tym co zostało w tym Raporcie przedstawione i te działania Gminnego 

Programu zostały, tego co robi Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

również zostały w tym Raporcie wskazane, dziękuję   
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja mam przed sobą - realizacja działań 

podejmowanych przez Gminna Komisję w Zaniemyślu w 2018 roku i naprawdę Pani 

Sekretarz nie mogę się zgodzić z Panią, że to co Komisja Alkoholowa robiła zostało w tym 

Raporcie ujęte, po prostu szkoda, następnym razem myślę, że jest to taki przyczynek do tego, 

żeby się również tym pochwalić, jest tutaj, ile, dwadzieścia sześć takich działań, założeń, 

które były w bardzo szerokim stopniu realizowane i tego niestety zabrakło   

 

Radny Michał Marciniak, ja zanim przejdę do naszej debaty chciałbym się oczywiście też 

odnieść do tych słów, które zostały wcześniej wypowiedziane, jako członek Komisji 

Rewizyjnej tutaj cieszy mnie to, że Pan Przewodniczący Bartek Biskup zgadza się również                

z moim zdaniem, że żaden z członków Komisji nigdy nie powiedział, przynajmniej ja nie 

pamiętam takiej sytuacji, pod adresem Pani Dudzińskiej, że Raport został wykonany 

żenująco, jeżeli zostało coś takiego wypowiedziane to tylko i wyłącznie przez Panią Radną 

Kołacką w dniu dzisiejszym i to jest Pani nadinterpretacja czy w ogóle to jest kłamstwo, to 

jest tylko i wyłącznie Pani zdanie, to nie jest zdanie na pewno Komisji Rewizyjnej i ja się od 

tego absolutnie odcinam, w mojej ocenie i uważam, że tak samo w ocenie pozostałych 

członków Komisji Rewizyjnej Raport, który był przygotowany przez Panią Dudzińską, był to 

Raport prawidłowy, był to Raport dobry, a że jakieś pojedyncze dodatkowe pytania w tym nie 

ma nic złego, Komisja jest nową Komisją, są nowi członkowie tej Komisji, wcześniej te 

Raporty były przygotowywane w inny sposób i też po prostu jeżeli były jakieś zapytania one 

zostały przekierowane, na które Pani Dudzińska odpowiedziała, a więc absolutnie nie 

uważam, żeby tam było coś zrobionego nie tak jak powinno i bardzo bym prosił, żeby Pani 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  do debaty  

 

Radny Michał Marciniak, do debaty, odnośnie debaty, Szanowni Państwo, oczywiście tylu 

ilu Radnych tyle może być zdań, w mojej ocenie, jak tutaj słucham wypowiedzi niektórych 

Radnych, mam na myśli Panią Radną Gomułkiewicz, Panią Radną Kołacką odnoszę 

wrażenie, że jest jakaś, taka, nie wiem, mam nadzieję, że nie celowa, narracja, że cała debata 

idzie w kierunku oceny przygotowania technicznego, tak jak wskazała Pani Sekretarz, mamy 

tutaj nie debatować nad tym, oczywiście możemy o tym wspomnieć jeżeli  naszym zdaniem 

powinno być w innym sposób ujęte, ale nie mamy się skupiać nad tym w jaki sposób to 

zostało przygotowane przede wszystkim tylko nad meritum i odnoszę wrażenie, że niektórym, 

mam nadzieję, że nie jest to celowe działanie, zależy na tym właśnie, żeby troszkę Państwa 

wprowadzić w błąd, że wszystko co dzieje się w naszej Gminie jest zrobione nie tak jak 

powinno, że jest źle wykonywane, a już w mojej ocenie haniebne było tutaj stwierdzenie, 
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zostało wypowiedziane przez Panią Radną Kołacką, że Wójt nie wykonuje określonych 

działań ponieważ kieruje się lenistwem, uważam, że jest to wręcz nie kulturalne stwierdzenie, 

Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o miniony rok 2018 to może przejdźmy do meritum, to co 

udało nam się zrobić, tak, czyli przebudowaliśmy ulicę Gajową w Zwoli, przebudowaliśmy 

ulicę Bukową, Dąbrowską, Wierzbową w Zaniemyślu, ulicę Plażową w Jeziorach Małych, 

przygotowaliśmy dokumentacje, jeżeli chodzi o rozbudowę naszej sieci wodociągowej, 

kanalizacyjnej  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  Panie Radny do rzeczy, debata ma na 

celu, to dyskusja, która dotyczy wyboru najlepszego rozwiązania omawianego problemu lub 

sprawy, proszę przedstawić sprawę, która Pana najbardziej zainteresowała i stwierdzić, że to 

zostało tak zrobione, można to było inaczej zrobić, o tym jest debata Panie Radny  

 

Radny Michał Marciniak, Szanowna Pani, wiem na czym polega debata, ja się odnoszę do 

tych zarzutów, które były przedstawione wcześniej, tak, i to Państwo nam daliście tego typu 

narrację też nie podając żadnych konkretnych konstruktywnych rozwiązań tylko zarzucając, 

wytykając  komuś błędy, jak to powiedział Napoleon, nie myli się ten, kto nic nie robi, jeżeli 

faktycznie uważacie Państwo, że coś powinniśmy w tym Raporcie poprawić no to myślę, że 

to zostanie poprawione, ale bardzo bym prosił nie wprowadzać mieszkańców Gminy 

Zaniemyśl, czy obecnych na sali, czy też przed komputerami, przed monitorami w taką jakby 

manipulację, że cały Raport został źle sporządzony, jeżeli już to może jakieś kwestie 

techniczne powinny być troszkę dopracowane ale na pewno nie jest źle skonstruowany, bo 

gdyby to żadna kancelaria prawna by się pod nim nie podpisała, tak, że bardzo bym prosił 

jeżeli Państwo tak samo macie jakieś zarzuty to podawajcie gotowe rozwiązania, tak jak tutaj 

jest kwestia chociażby świetlic, świetlice są niedochodowe, Szanowni Państwo za chwilę 

możemy pójść dalej,  tak samo oświata jest niedochodowa, szpitale są niedochodowe, są takie 

działalności, non profit,  na których nie będziemy zarabiać, no chyba, że Państwo się zgodzą                  

z tym, że Pani Sołtys Lubonieczka czy innej za wynajem sali będzie brała tysiąc złotych, nie 

wie komu to będzie odpowiadało i wówczas może to będzie działalność dochodowa ale 

bardzo bym prosił, żebyśmy też skupiali się na meritum a nie na to, że próbujemy taką 

otoczkę zbudować, że wszystko co dzieje się w naszej Gminie jest zrobione źle, 

porozmawiajmy nad zadłużeniem naszej Gminy, które jest na poziomie bardzo niskim, na 

poziomie 10%, na temat inwestycji a odnośnie Raportu to tak jak powiedziałem, nie myli się 

ten kto nie pracuje, pewne kwestie zostaną poprawione, Raport ma i tak 50 stron, nie wiem 

jak Państwo uważacie, w mojej ocenie jest to Raport dobrze przygotowany, dziękuję 
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Radna Kamila Kołacka, Panie Radny Marciniak proszę mnie kultury nie uczyć, to pierwsze, 

w sprawie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych to rzeczywiście                  

w moim odczuciu wypadło to bardzo słabo, natomiast po sesji absolutoryjnej będzie 

posiedzenie Komisji wtedy wypowiem się i złożę również zdanie odrębne, tak, że Pan sobie 

daruje uwagi, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, myślę, że dyskusja, nie ma już więcej 

dyskutantów nad debatą, to co miało zostać powiedziane, zostało powiedziane, przejdziemy 

teraz, omijając punkt drugi, dlatego, że w punkcie drugim tej debaty nad Raportem  głos 

zabierają mieszkańcy został on jak gdyby naturalnie wyczerpany dlatego, że żaden                             

z mieszkańców nie zgłosił swojego udziału  

 

2) głos zabierają mieszkańcy. 

 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Ewa Wiatr-Gawlak 

PRZECIW (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Kamila Kołacka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Marek Stroiwąs 

 

Uchwała nr IX/72/2019 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

10-cio minutowa przerwa 

 

9. Podjęcie uchwał: 
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1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Kępa Wielka, projekt uchwały 

przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Kępa Wielka 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa 

Wiatr-Gawlak 

 

Uchwała nr IX/73/2019 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

2) w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/106/2012 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 27 lutego 

2012 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, projekt uchwały przedstawiła Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr XIV/106/2012 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 27 lutego 2012 r. w 

sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Alina Frąckowiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski 

 

Uchwała nr IX/74/2019 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

3) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/308/2018 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 czerwca 

2018 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej projekt uchwały 

przedstawiła Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr XLIII/308/2018 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 czerwca 2018 r.                    

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Katarzyna Gomułkiewicz, Jolanta Jóźwiak, Kamila 

Kołacka, Paweł Kurpik, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski 

 

Uchwała nr IX/75/2019 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

4) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2019, projekt uchwały przedstawiła 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Scheffler 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2019 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Justyna Dąbrowska, Katarzyna Gomułkiewicz, Paweł Kurpik 

 

Uchwała nr IX/76/2019 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl , projekt uchwały 

przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Scheffler 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, 

Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Justyna Dąbrowska, Paweł Kurpik 

 

Uchwała nr IX/77/2019 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

6) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za rok 2018: 

 

1) rozpatrzenie sprawozdań: finansowego za 2018 rok oraz z wykonania budżetu za 

2018 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
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Wójt, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, na wspólnej Komisji Pani 

Skarbnik omówiła szczegółowo poszczególne pozycje sprawozdań finansowych, dlatego 

przedstawię tylko kwoty ogólne, mówię o sprawozdaniu finansowym i tak: 

 

Bilans z wykonania budżetu sporządzony na dzień 31 grudzień 2018 r., przedstawione 

dane dotyczą Gminy: 

 

aktywa 

a) środki pieniężne na rachunku bankowym Gminy to kwota 4.371.298,63 zł, w tym na 

rachunku wydatków niewygasających 44.896,85 zł; 

b) należności i roszczenia to kwota 548.512,12 zł; 

c) rozliczenia międzyokresowe to kwota 2.966,64 zł, która stanowią odsetki do 

zapłacenia od zaciągniętych pożyczek; 

pasywa 

a) zobowiązania to kwota 1.959.366,19 zł; 

b) aktywa netto 2.448.682,20 zł; 

c) rozliczenia międzyokresowe to subwencja oświatowa na 2019r. przekazana już                          

w 2018r. to kwota 514.729,00 zł. 

 

Bilans jednostki budżetowej na dzień 31 grudzień 2018 r.: 

 

przedstawione dane dotyczą Gminy wraz ze swoimi jednostkami budżetowymi (Ośrodka 

Pomocy Społecznej, Centrum Usług Wspólnych, szkoły, przedszkole): 

aktywa 

a) aktywa trwałe – to wartość majątku 63.560.098,18 zł; 

b) aktywa obrotowe to kwota 1.344.099,60 zł; 

pasywa 

a) to kwota 62.064.118,41 zł; 

b) zobowiązania to kwota 2.840.079,37 zł; 

 

dane wykazane powyżej to wartości netto tzn. odpowiednie wartości pomniejszono o wartość 

umorzenia i wartość odpisów aktualizacyjnych 
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Rachunek zysków i strat jednostki na dzień 31 grudzień 2018 r.: 

 

przedstawione dane dotyczą Gminy wraz ze swoimi jednostkami budżetowymi (OPS, CUW, 

szkoły, przedszkole): 

 

• przychody ogółem wynoszą 30.256.672,69 zł.,  

• koszty ogółem wynoszą 23.797.077,60 zł. 

• zysk brutto  wynosi 6.459.595,09 zł. 

 

Zestawienie zmian w funduszu jednostki na dzień 31 grudzień 2018 r.,: 

 

przedstawione dane dotyczą Gminy wraz ze swoimi jednostkami budżetowymi (OPS, CUW, 

szkoły, przedszkole): 

• fundusz na początek roku 70.830.835,67 zł. 

• zwiększenie funduszu ogółem to kwota 59.488.338,28 zł. 

• zmniejszenia funduszu to kwota ogółem 53.232.273,62 zł. 

• wynik finansowy netto 6.459.595,09 zł. 

• zysk 22.191.177,46 zł. 

• strata -15.731.582,37 zł. 

 

zysk wykazuje tylko Urząd Gminy, w którym księgowane są wszystkie dotacje oraz 

subwencje jakie otrzymuje Gmina na realizacje zadań, które wykonują poszczególne 

budżetowe, w jednostkach budżetowych księgowane są wszystkie wydatki związane z 

realizacja powierzonych im zadań i tylko dochody własne tych jednostek, dlatego rok 

budżetowy zamykają stratą 

 

fundusz na koniec 2018 roku 62.064.118,41 zł. 

 

jeszcze taka informacja dodatkowa 19 czerwca tego roku do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej wysłana została korekta tego sprawozdania, Państwo otrzymaliście je w dniu 

dzisiejszym, korekta dotyczyła tabeli 2.1.14, gdzie dane nie były poprawnie sumowane oraz 

tabeli 2.1.6, gdzie wszystkie wartości należało wykazać w wierszu dotyczącym udziału, dane 

przedstawione w tym sprawozdaniu dotyczą Gminy oraz ze wszystkimi jednostkami 

budżetowymi, a więc OPS, Centrum Usług Wspólnych, Szkoły i Przedszkole, sprawozdanie 

to zawiera dopuszczone ustawą o rachunkowości uproszczenia zasad rachunkowości przyjęte 
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przez poszczególne jednostki oraz dane uzupełniające do podstawowej części sprawozdania 

finansowego, wartości te ukazane są najczęściej w formie tabelarycznej i pozwalają w pełni 

zrozumieć kwoty zawarte w bilansie z wykonania budżetu, w bilansie jednostki budżetowej, 

rachunku zysków i strat jednostki oraz w zestawieniu zmian funduszu jednostki, to tyle jeżeli 

chodzi o sprawozdanie finansowe jeżeli chodzi o mienie komunalne, jeżeli Pani 

Przewodnicząca pozwoli i Wysoka Rada ja tylko do pewnych kwestii się odniosę, bo macie 

Państwo przy sprawozdaniu te wszystkie składniki mienia komunalnego, a więc budynki                  

i grunty i inne, chciałbym Państwu powiedzieć, że na koniec 2018 roku wartość mienia 

komunalnego Gminy Zaniemyśl wyniosła 61.255.964,05 zł., pozwolę sobie Państwu 

przypomnieć, też jest to tam zapisane, że jeżeli doliczymy do tego mienie przekazane do 

naszej spółki komunalnej w wysokości 29.310,00 zł., myślę, że wartość mienia komunalnego 

Gminy Zaniemyśl, bo przecież w spółce jest stu procentowym udziałowcem też jest Gmina, 

przekroczyła w ubiegłym roku wartość 90 milionów, dzisiaj podsumowując akurat mienie 

komunalne, myślę, że dzisiaj mogę to powiedzieć, że pod koniec przyszłego roku wartość 

mienia komunalnego przekroczy, myślę, że się nie pomylę, 100 milionów złotych i tutaj nie 

wszyscy o tym wiedzą przypomniałem sobie rok 2003, wartość całego mienia komunalnego 

w tym roku była bodajże około 17 milionów złotych, a więc przez te lata przybyło nam 

znacznie mienia komunalnego, a więc wszystkie inwestycje, wydatki majątkowe itd., wartość 

tego mienia nam wzrasta, to tyle Pani Przewodnicząca, jeżeli to wystarczy, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Radni mieli możliwość zapoznania się 

ze wszystkimi sprawozdaniami, dziękuję bardzo 

 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                                  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2018 rok wraz                               

z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami 

 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej odczytała Przewodnicząca Rady Gminy 

Justyna Dąbrowska, opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

Wójt, Szanowni Państwo, Wysoka Rado, pozwólcie, że jeszcze uzupełnię parę rzeczy                      

o wykonaniu budżetu, praktycznie nie powiedziałem poza mieniem komunalnym, nie będę 

tutaj powtarzał tych kwot, które przeczytała Pani Przewodnicząca w opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej ale pewne kwestie myślę, że należy zwrócić uwagę, oczywiście to są moje 

spostrzeżenia z tego sprawozdania, jak Państwo słyszeliście dochody w ubiegłym roku 

zamknęły się kwotą, niecałe, 30 milionów, bo 29 milionów 853 tysiące, nie będę mówił                     
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o złotówkach i o groszach, ale chciałem zwrócić uwagę i oczywiście, że w ubiegłym roku 

zamknęliśmy rok budżetowy deficytem 1 milion 85 tysięcy, skąd się biorą te dochody 

budżetu, jakie to są pozycje, nie wiem czy Państwo zwrócicie uwagę, może Radni pewnie tak, 

bo mają przecież sprawozdania, tam jest wszystko wypisane, ale jedna rzecz, na którą chcę 

zwrócić uwagę, wśród tych czterech głównych pozycji dochodowych budżetu Gminy są 

między innymi też dotacje, to są pieniądze tak zwane „znaczone”, my jesteśmy tylko 

przekaźnikiem tych pieniędzy głównie przez Ośrodek Pomocy  Społecznej, a jest to kwota w 

stosunku do naszego całego budżetu prawie 9 milionów złotych, bo 8 milionów 929 tysięcy,                

to jest 30% dochodów budżetowych, a więc dość sporo i będzie pewno po tym roku, a w 

przyszłym roku jeszcze więcej, bo to między innymi 500+ w tych dotacjach się mieści i na to 

chciałem zwrócić uwagę, że ten budżet, który słyszymy i Państwo też wiecie o tym, że jest 

wysokości 30 milionów, prawie, złotych, to nie znaczy, że też wszystko do dyspozycji 

budżetu, bo jak odejmiemy ta kwotę dotacji, pieniądze znaczone, to zostaje nam, tak 

generalnie, 20 – 21 milionów złotych, to co mamy do dyspozycji i uchwalając budżet, 

przymierzając się do inwestycji czy do realizacji różnych Programów i utrzymania całego 

mienia komunalnego, które jesteśmy zobowiązani do tego, żeby to wszystko realizować, chcę 

zwrócić uwagę na kolejną rzecz, bo 21 milionów jak by było  do dyspozycji w całości to 

jeszcze byśmy powiedzieć dla Gminy to jest nieźle, ale są kolejne wydatki, które musimy 

realizować, a więc oświata i wychowanie i edukacyjna opieka wychowawcza, które w 

ubiegłym roku zamknęły się kwotą prawie 11 milionów złotych, pewno w tym roku będzie 

trochę więcej, zobaczymy, bo nie wiemy jak zrealizujemy te wydatki, a więc jak odejmiemy 

od tej kwoty 20 - 21 milionów kolejne 11 milionów, rzeczywiście, i tak można powiedzieć, 

namacalnie  mamy do dyspozycji już 10 milionów, tylko, Wójt, mówię o sobie, bo zawsze 

jestem najgorszy, kosztuje, wszyscy urzędnicy, pracownicy w Urzędzie, w jednostkach 

organizacyjnych też kosztują, utrzymanie obiektów też kosztuje, to są kolejne pieniądze, 

musimy utrzymywać nasze mienie komunalne, mam na myśli i gospodarkę mieszkaniową czy 

bezpieczeństwo publiczne, rolnictwo, łowiectwo i inne działy, które ustawowo mamy 

obowiązek wydawania pieniędzy, gospodarka komunalna, znaczy koszt, i de facto zostaje 

nam do dyspozycji, co ja powtarzam, 2 – 3, a jak dobrze idzie nieraz 4 miliony, takich 

środków, a przeważnie w granicach 3 milionów, poza innymi środkami, które się w ciągu 

roku gdzieś otrzyma, dofinansowanie na jakieś zadanie inwestycyjne czy jakiś Program, to 

mamy rzeczywiście do dyspozycji, do realizacji tego co było to mówione, już dzisiaj na sesji, 

żeby pewne Programy też realizować, ale nic za darmo się nie zrealizuje, oczywiście można 

powiedzieć, że to są nieduże koszty i zawsze jest taki wybór, co wybieramy, bo nas na to stać, 

co odkładamy w pierwszej czy drugiej kolejności, mówię o tym, żeby też Państwu już teraz 

na spokojnie uzmysłowić, że  nie jest moim marzeniem, żeby odmawiać realizacji pewnych 
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rzeczy, czy przez Wysoką Radę, czy przez mieszkańców tak oczekujących pewnych 

inwestycji wydatków majątkowych tylko takie są realia, ale nie tylko w Gminie Zaniemyśl, 

ale we wszystkich Gminach nawet bardzo bogatych poza Gminą, myślę tu najbogatszą                      

w Polsce, ale jakoś ten budżet spinamy i się rozwijamy, z tego się bardzo cieszę, chciałem się 

odnieść, bo było przeczytane, że mamy zadłużenie, dług publiczny, na koniec ubiegłego roku  

3 miliony 170 tysięcy złotych, co się na ten dług składa, na koniec roku 2018 roku, pożyczka 

w Wojewódzkim Funduszu na poprawę jakości wody w jeziorze E. Raczyńskiego, 239 

tysięcy, to realizowaliśmy z tej pożyczki te zabiegi w roku 2017 i 2018, jesień 2017 – 2018, 

teraz ją będziemy spłacać, część pożyczki zaciągniętej w roku 2018 też w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska na kanalizację Śniecisk, to jest na koniec ubiegłego roku                   

1 milion 101 tysięcy, w tym roku kolejne transze tej pożyczki będziemy zaciągać,  po 

zakończeniu wszystkich transz, zakończeniu tych robót zaczniemy spłacać tą pożyczkę 

oczywiście z jakimiś odsetkami, w wysokości bodajże 2,5 – 3% rocznie, co jeszcze jest 

naszym długiem, to był wydatek majątkowy, więc zakup kompleksu pałacowego w Łęknie, 

przypomnę, że kupiliśmy kompleks za 1 milion 839 tysięcy złotych, pozostało nam do spłaty 

1 milion 299 tysięcy, myślę, że dzisiaj czy jutro, Pani Skarbnik, tak, spłacimy kolejną ratę, 

tegoroczną 250 tysięcy i na koniec roku będziemy mieli, gdzieś tak prawie 1 milion jeszcze 

do spłaty tego parku i pałacu z budynkami towarzyszącymi do spłaty, w ubiegłym roku 

wydaliśmy na wydatki inwestycyjne 5 milionów 279 tysięcy złotych, tak pozwolę sobie 

przypomnieć część tych wydatków inwestycyjnych, o kanalizacji Śniecisk mówię co sesję jak 

o innych zagadnieniach, sprzedaży mienia, kwoty itd., zawsze to mówię, co się wydarzyło 

między sesjami, poza tym w ubiegłym roku wybudowaliśmy   ulicę Gajową w Zwoli, ulicę 

Dabrowską i Wierzbową, I etap Bukową i Akacjową, utwardzono łącznik miedzy ulicą 

Działkową a Placem Berwińskiego, ulicę Mickiewicza wybudowano, przebudowano ulicę 

Kochanowskiego czy wyremontowano, wyremontowano kanalizacje deszczową tak ważną 

przy ulicy Wawrzyniaka, utwardzono łącznik do sanitariatu naszego, komunalnego, duży 

odcinek, utwardzono ulicę Cmentarną, tak ją nazywamy, chodź nigdzie uchwały Rady w tym 

temacie nie ma, przy naszym cmentarzu parafialnym, wydatek majątkowy, inwestycyjny, 

wkład do naszej spółki, też w ubiegłym roku nastąpił, przebudowano kuchnie i zwiększono 

ilość miejsc w naszym Przedszkolu Samorządowym. Rozbudowywano jak co roku 

oświetlenie uliczne, wydano ponad 200 tysięcy złotych, w ubiegłym roku na rozbudowę, ja 

wiem, że jeszcze są potrzeby, w tym roku kolejne lampy zaświecą, czy już zaświeciły, w 

wydatkach inwestycyjnych też place zabaw w niektórych sołectwach, Jeziory Wielkie, 

Zaniemyśl, Łękno, doposażenie, siłownia zewnętrzna w Łęknie, Lubonieczek, wybudowano 

ogrzewanie świetlicy w Zwoli, w tym roku na gazowe i te wszystkie jeszcze mniejsze 

pozycje, których tu nie ma, nie będę Państwu wymieniać, a jest ich dość sporo, oczywiście dla 
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niektórych mieszkańców można powiedzieć, że za mało, zrobiono, ja to też rozumiem, bo 

tam, gdzie się nie wykonało to mieszkańcy mają prawo być niezadowoleni z tego, chcę też 

powiedzieć, ze poza wydatkami inwestycyjnymi w ramach wydatków bieżących na remonty 

w placówkach oświatowych w Zaniemyślu, w Śnieciskach i w Przedszkole, poza środkami                

w UE, które dostaliśmy i realizujemy do końca sierpnia wydaliśmy 316 tysięcy złotych, 

oczywiście nasze placówki oświatowe wymagają w dalszym ciągu środków finansowych na 

to, żeby poprawić warunki pracy i przebywania, i dzieci w przedszkolu, i w naszych szkołach 

i myślę, że to wszystko o czym powiedziałem, nie chcę Państwa za bardzo zanudzać, składa 

się na ten budżet, o pewnych kwestiach będę powtarzał, bo zawsze mówię sobie tak, życzę 

tym, którzy przyjdą po mnie, żeby udało im się dwa razy tyle czy trzy razy tyle zainwestować 

i wszystko realizować, ale zawsze, Szanowni Państwo, muszę niestety, bo tak to jest 

poukładane, wybierać i podejmować trudne decyzje, bo żadnym dla mnie interesem jest, żeby 

to nie robić, tylko chciałbym wszystko zrealizować, i wtedy by były może oklaski kiedyś, ale 

to nie w tym rzecz, ja Szanowni Państwo, Wysoka Rado i Szanowni Państwo uważam, że rok 

budżetowy 2018 był kolejnym, który pozwolił zrealizować wiele pozycji inwestycyjnych, 

remontowych tak oczekiwanych przez naszych mieszkańców, mienie nam wzrasta, o czym 

mówiłem i nie będę powtarzał, to jest nasz majątek, ale wzrost mienia, a więc te wydatki 

inwestycyjne generują tez koszty bieżące, bo te mienie musimy utrzymywać, nie da się 

wybudować pałacu i zapomnieć, trzeba cały czas ponosić koszty utrzymywania tego 

oczywiście w cudzym słowiu pałacu, Wysoka Rado, Szanowni Państwo tylko tak w skrótowej 

formie pewne rzeczy z tego obszernego sprawozdania przedstawiłem i tak wygląda 

wykonanie budżetu Gminy, myślę, to jest moje zdanie, możecie się Państwo ze mną nie 

zgodzić, że był to budżet wszechstronnego rozwoju, bo w różnych dziedzinach żeśmy 

inwestowali, może nie we wszystkich, czy wydawaliśmy środki finansowe, choć potrzeb                    

i oczekiwań naszych mieszkańców są dużo wyższe i też to rozumiem, jestem, jak tu przed 

Państwem stoję, świadomy, że te wszystkie oczekiwania naszych mieszkańców nie uda się                

w najbliższym czasie zrealizować, w bardzo krótkim terminie, ale dołożę wszelkich starań, 

żeby te najbardziej potrzebne, oczekiwane przez mieszkańców jak najszybciej były 

zrealizowane i za ten cały ubiegły rok, za wykonanie tego budżetu chciałbym podziękować, 

dziękuję Wysokiej Radzie, w części poprzedniej kadencji, za akceptacje kierunków rozwoju, 

dziękuję Paniom i Panom Sołtysom, bo współpraca na bieżąco pozwalała moim pracownikom 

wywnioskować co jest najbardziej pilne, potrzebne, żeby w danym sołectwie zrobić,  dziękuję 

pracownikom Urzędu i jednostek organizacyjnych, bo rzeczywiście oni na bieżąco ta pracę 

trudną, nie zawsze postrzeganą, docenianą wykonują, realizują te dziesiątki pozycji 

budżetowych mniejszych, większych mając na uwadze przepisy, rozporządzenia, ustawy, 

ustawę o zamówieniach publicznych i starają się to wykonać jak najlepiej, oczywiście 
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pomyłki następują, jak to RIO zauważyła w sprawozdaniu wykonanym przez Panią Skarbnik, 

ale ktoś już dzisiaj to powiedział, nie myli się te, kto nic nie robi, my pracujemy na 

zwiększonych obrotach i moi pracownicy też pracują, żeby zrealizować to co jest zapisane, 

zapisać można bardzo szybko, powiedzieć można bardzo szybko, ale rok ma 365 dni                         

i naprawdę bardzo szybko upływa i trzeba się spinać, żeby to zrobić i dziękuję pracownikom       

i zarządowi spółki, która stoi tak troszeczkę z boku , ale realizuje wszystkie te zadania do 

których została powołana, bo to są zadania, potrzeby mieszkańców, zadania własne Gminy, 

już nie mówimy teraz, że musimy budować wodociąg czy robić przebudowę przepompowni, 

bo spółka to najlepiej wie, którą trzeba zrobić inwestycję pierwszą, drugą, trzecią i z tych 

środków swoich pozyskanych i oczywiście z podniesienia kapitału z budżetu Gminy je 

realizuje i na koniec chciałbym podziękować mieszkańcom naszej fajnej Gminy, pięknej 

Gminy Zaniemyśl, pewno myślicie Państwo za co, nie wszyscy przyjmą te słowa, za 

wyrozumiałość i za cierpliwość, jest wielu mieszkańców, którzy rozumieją, że nie wszystko 

od razu i za tą cierpliwość, wyrozumiałość  bardzo dziękuję, to wszystko, dziękuję       

 

3) dyskusja nad sprawozdaniami, brak 

 

4) głosowanie uchwały 

 

projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska 

 

Głosowano w sprawie: 

 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za rok 2018 

  

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, 

Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 



str. 40 

 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Justyna Dąbrowska, Kamila Kołacka 

 

Uchwała nr IX/78/2019 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

 

7) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2018 rok: 

 

1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl 

 

wniosek przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Bartosz Biskup, 

wniosek stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2018 

 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej odczytała Przewodnicząca Rady Gminy 

Justyna Dąbrowska, opinia stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

3) dyskusja, brak 

 

4) głosowanie uchwały 

 

projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska 

 

Głosowano w sprawie: 

 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2018 rok 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, 

Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Ewa Wiatr-Gawlak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Justyna Dąbrowska, Kamila Kołacka, Marek Stroiwąs 

 

Uchwała nr IX/79/2019 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

10. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, jest długa sesja to ja króciutko, chciałabym wrócić do tej  

uchwały o wotum zaufania, ponieważ dyskusja została dosyć szybko ucięta, a nad uchwałą 

nie było wcale dyskusji, a nie chciałabym sama wyjść stąd z przeświadczeniem, że 

głosowałam przeciwko tylko dlatego, że Raport był mętny, absolutnie nie, były wywoływane 

także przy debacie inwestycje wymieniane, Pan Wójt potem je wymieniał, jestem przekonana, 

że w zakresie inwestycji i remontów dzieje się dużo i dobrze w tej Gminie, że Pan Wójt jak 

Wójt doświadczony umie z tego budżetu, który jest nam przedstawiony jako budżet niewielki 

wycisnąć ile się da natomiast nie jestem przekonana, że mieszkańcy chcą być sprowadzani 

wyłącznie do roli konsumentów inwestycji, jestem przekonana, że Gmina to jest przede 

wszystkim wspólnota mieszkańców, a nie te inwestycje i remonty, że nie jestem przekonana, 

że kiedy Wójt otrzymuje od Rady powierzone do wykonania uchwały i zgodnie ze swoją 

kompetencją wybiera sposób realizacji tej uchwały, że wybiera właśnie zawsze ten sposób, 

który jest oczekiwany przez mieszkańców, dziękuję 

 

Radny Tomasz Grabowski, ja znowu w sprawach porządkowych, ponieważ przeglądam na 

bieżąco co się dzieje w Zaniemyślu i takie jedno zgłoszenie do mnie dotarło, toaleta na plaży 

jest czynna tylko do godziny 18:00, ale ludzie tam niestety siedzą trochę dłużej do 20:00, 

21:00 i pobliski lasek jest zanieczyszczony, tak to ładnie określę, więc warto byłoby 

pomyśleć, zastanowić się, ze może „komunalka” później by to zamykała 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, myślę, że siła facebooka jest dość duża, 

myślę, że na bieżąco pracownicy Gminy też monitorują więc, myślę, że odpowiednie 

działania zostaną podjęte 

 

Pan Manikowski (głos z sali), dzień dobry, wracam do tematu ulicy Ogrodowej z prośbą do 

Wójta o szacowanie kosztów alternatywnych rozwiązań projektowych dla tej drogi, takie 

pytanie zadałem Wójtowi na spotkaniu w piątek, Wójt nie chciał udzielić mi odpowiedzi to 

teraz oficjalnie na sesji Rady Gminy zadaję to pytanie, mam nadzieję, że Wójt udzieli                 

i mieszkańcom, i Radzie Gminy odpowiedzi co do kosztów alternatywnych rozwiązań, 

dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie ma Pana Wójta, ale to pytanie 

zostanie jemu przekazane, myślę, że odniesie się do tego pytania na następnej sesji Rady 

Gminy Zaniemyśl, która jest planowana w najbliższym czasie 

 

Pan Kloc (głos z sali), korzystając z okazji chciałem tylko zakomunikować, jestem 

mieszkańcem tej Gminy całe moje życie, ponad 40 lat, często odbywam spacery do 

Zaniemyśla i przejażdżki rowerowe do różnych pobliskich miejscowości jednakże 

zauważyłem ostatnio pewne zaniedbanie, ścieżka rowerowa, która jest krótkim odcinkiem 

między Zaniemyślem a Łęknem jest dosyć mocno zarośnięta od strony parku, mocno 

zabrudzona przez piasek rozsypywany zimą to niestety nie jest na bieżąco sprzątane co 

zagraża też bezpieczeństwu rowerzystom i pieszym, którzy tam się poruszają i druga sprawa 

odcinek chodnika od szkoły podstawowej do mostku często wybija tam studzienka 

kanalizacyjna, gdzie dosyć długi czas fekalia zalegają na trawniku i chodnik ten jest bardzo 

mocno zniszczony, ja chciałem tylko zapytać jak długo jest okres gwarancyjny przez firmę, 

która buduje chodniki, żeby to też kontrolowała i poprawiała w razie czego, te dwie sprawy 

chciałem zgłosić 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, jeżeli chodzi o ta pierwszą sprawę 

zasypanej ścieżki rowerowej osobiście byłam w dziale infrastruktury, rozmawiałam z Panią, 

która zajmuje się drogami, miała być podjęta interwencja, bo jest to chodnik przy drodze 

powiatowej i niestety Powiat musi tutaj w tej sprawie się wypowiedzieć mam nadzieję, że już 

coś wiadomo, pisemna prośba o uporządkowanie tej ścieżki rowerowej została do Powiatu 

wysłana, czekamy na odpowiedź Powiatu, mam nadzieję, że będzie szybka dlatego, że jest 

tam niebezpiecznie, bo rodzice jadący z dziećmi omijają ten piasek, bo w każdej chwili 
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można się przewrócić na tym piasku i faktycznie jest to zarośnięte, jeżeli chodzi o tą drugą 

sprawę Panie Wójcie czy zechciałby Pan odpowiedzieć 

 

Wójt, koszty budowy ulicy Ogrodowej to jest ostatni element, który wykonana projektant, po 

wszystkich uzgodnieniach, zebraniu wszystkich informacji, wykonuje kosztorys i wtedy 

będziemy mogli powiedzieć jaki to będzie koszt, tak, że proszę o cierpliwość, na pewno nie 

będę tego ukrywał, Wysoką Radę też poinformuję, chociażby jak będziemy konstruować 

projekt budżetu na przyszły rok, to będzie robione w przyszłym roku, może nie, wszystko jest 

jeszcze do przemyśleń, do analiz itd., najpierw musimy mieć wszelkie zgody z instytucjami, 

do których wysłaliśmy i na końcu dopiero po tych wszystkich uzgodnieniach, planie 

organizacji ruchu, który musi być zatwierdzony, po raz wtóry, bo wprowadziliśmy kolejne 

elementy, próg zwalniający, a więc trzeba zmienić ten projekt organizacji ruchu itd., będzie 

tworzony kosztorys przez projektanta, to tyle w tym temacie, ścieżka, niestety Szanowni 

Państwo, i to wielokrotnie mówię, oczywiście Pan ma stuprocentową rację zauważając jak 

wygląda ścieżka rowerowa przy parku, ja powiem dalej, w kierunku Jezior Wielkich, 

wielokrotnie w ciągu roku całego roku budżetowego itd., dzwonimy do zarządcy, a zarządcą 

tego jest Powiat, żeby uporządkowali, żeby pokosili pobocze tam, gdzie zarasta kostka itd.,                 

i pozamiatali też ścieżkę rowerową przy parku, odzew jest różny, mam nadzieję, że niebawem 

Powiat to zrobi,  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, jeszcze Pan pytał o studzienkę 

kanalizacyjną, która wybija przy mostku  

 

Pan Kloc, studzienka wylewa po ulewach, po jakiejś awarii miedzy odcinkiem od szkoły 

podstawowej a mostkiem, chodnik bardzo mocno jest przez to uszkodzony, na trawniku 

zalegają fekalia, niezbyt korzystna wizytówka dla Zaniemyśla od strony Poznania 

 

Wójt, ma Pan rację, to już od wielu lat się dzieje, niestety Szanowni Państwo, tak jak Pan to 

zauważył po ulewach, próbujemy dojść do tego kto jest włączony do kanalizacji sanitarnej ze 

swoją deszczówką, myślę, że takim ostatnim elementem jak już podejdziemy do przebudowy 

ulicy Działkowej, wtedy może, bo wtedy te przepompownie i przy nadmiarze wód 

deszczowych nie są w stanie przepompować, bo wiadomo przy ulewie do kanalizacji 

sanitarnej dostaje się bardzo dużo wody deszczowej i wtedy jest problem, żeby to udrożnić, 

Zakład zawsze wtedy wysyła beczkowóz, który też wyciąga te ścieki, taki sam problem mamy 

przy deszczówce, tego nie widać tego, na oczyszczalni, gdy są duże ulewy, że z niektórych 
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rejonów dostaje się woda deszczowa do ścieków i to powoduje, że na tych naszych stawach 

lenna no niestety te wody deszczowe robią spustoszenie i wtedy drżymy, żeby się nie przelało 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja tylko bardzo bym prosiła Radnych                  

o pozostanie, żeby ustalić termin naszego następnego spotkania i ewentualnie termin sesji, 

która odbędzie się już w lipcu 

 

11. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska podziękowała i zamknęła IX sesję Rady 

Gminy Zaniemyśl.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy  

(-) Justyna Dąbrowska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Przygotował(a): Barbara Madajczak 
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Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


